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PROTOKÓŁ NR VI/2024 

Z VI SESJI RADY MIEJSKIEJ W LIPNIE 

 

z dnia 8 października 2024 roku 

 

 

Na 15 osobowy skład Rady, w sesji uczestniczyło 14 radnych, co stanowi 93% ogółu Rady. 

 

 lista obecności – załącznik nr 10 

 

Sesja odbywała się w Urzędzie Miejskim w Lipnie, Plac Dekerta 8.  

Rozpoczęła się o godz. 14:00 – zakończyła o godz. 16:15 

Wypowiedzi uczestniczących w sesji na podstawie zapisu z systemu eSesja (napisy stworzone                      

do filmów z obrad sesji Rady Miejskiej w Lipnie) 

Protokół sporządził : Krzysztof  Derwiński 

 

Ad. pkt. 1 - a 

 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - przywitał wszystkich przybyłych na 

obrady VI sesji Rady Miejskiej w Lipnie. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, co 

stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

 

Ad. pkt. 1 – b 

 

Ustalenie porządku obrad 

 

Porządek obrad 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

b) ustalenie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu z V sesji RM, 

d) sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie międzysesyjnym. 

2. Projekty uchwał: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2024 rok; 

b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Lipna na lata 2024– 

2028; 

c) w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Miasta Lipna z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2025 r.”; 

d) w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 

ochotniczych straży pożarnych z terenu Gminy Miasta Lipna biorących udział w działaniach 

ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach i ćwiczeniach pożarniczych; 
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e) w sprawie wyrażenia stanowiska oraz desygnowania radnego Rady Miejskiej w Lipnie do 

udziału w Europejskim Korpusie Radnych; 

f) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej oznaczonej jako działka Nr 

2715/2 położonej w Lipnie Obręb Nr 8 przy ulicy Dębowej, stanowiąca własność Gminy 

Miasta Lipna. 

3. Sprawy różne i komunikaty. 

4. Zakończenie obrad VI sesji RM. 

 

Ad. pkt. 1 - c 

 

Przyjęcie protokołu z V sesji RM 

 

Radny Zbigniew Janiszewski - Proponuję w punkcie pierwszym podpunkt C wycofać przyjęcie 

protokołu z V sesji na sesję następną, w następnym terminie, Uzasadnić czy bez uzasadnienia? 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - Nie, no myślę, że wszyscy tutaj wiemy, 

że były problemy z nagłośnieniem i rzeczywiście trzeba ten protokół uszczegółowić. 

 

Głosowano w sprawie zdjęcia punktu z porządku obrad. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego zdjęcia punktu z porządku obrad.  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Lista imienna:  

ZA (14): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Tyfczyńska 

Wiesława, Spisz Małgorzata, Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (1): Rykowski Marcin 

 

Rada 14 głosami ZA przyjęła wniosek o zdjęcie punktu 1-c Przyjęcie protokołu z V sesji RM. 

 

Ad. pkt. 1 – d 

 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie międzysesyjnym 

 

Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik – przedstawił sprawozdanie z działalności Burmistrza 

Miasta w okresie międzysesyjnym zgodnie z załącznikiem nr 1. 

 

Radny Grzegorz Koszczka -  Ja mam jedno pytanie. Panie Burmistrzu, czy ulica Krzywoustego 

zostały już zakończone prace? 
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Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik - Nie, jeszcze chyba nie. 

 

Radny Grzegorz Koszczka - No to bym prosił tak, tu o ocenienie jakości wykonania. To tyle. 

 

Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik - Ale dobrze, to będziemy, ja powiedziałem Panie 

Przewodniczący, jak czytałem sprawozdanie to czytałem, że kończona jest realizacja. Nie 

powiedziałem, że zakończona, ale jeżeli odbierzemy, to wtedy będziemy mówili o tym, jak 

zostało to wykonane. 

 

Radny Grzegorz Koszczka - No ja słyszałem, że jest zakończona od Pana Wiceburmistrza, no 

dlatego mówię, że proszę to sprawdzić. 

 

Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik - Ale Panie radny, będziemy musieli łapać za słówka, 

bo ja za chwilę kilka słówek sobie wynotowałem tutaj, które Pan też używał i też będę się starał 

do tego powrócić. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - Dobrze, bardzo dziękuję. Czy jeszcze ktoś 

chciałby o coś zapytać? 

 

Radny Sebastian Lewandowski - Padło Panie Burmistrzu, padło tutaj, że jest przetarg na plan 

ogólny, tak? To jest plan zagospodarowania przestrzennego naszego miasta? Czy wiemy, jak 

to będzie wyglądało później? Czy będzie jakaś konsultacja z mieszkańcami? Będą takie 

wnioski, bo muszą być? 

 

Zastępca Burmistrza – Robert Kapuściński -  Tak. Cały czas trwa, można składać wnioski. 

 

Radny Sebastian Lewandowski - Znaczy można by to też gdzieś wyartykułować, bo nie wiem 

czy wszyscy wiedzą o tym, bo później jak zamkniemy konsultacje, to będą mieszkańcy 

przychodzić i swoje uwagi zgłaszać. Dziękuję bardzo. 

 

Zastępca Burmistrza – Robert Kapuściński -  No tak, no to jest nowy temat, który jest na pewno 

trudny i na pewno na początku będzie sporo różnych takich zapytań. Bo nikt nie przychodzi, a 

później każdy się budzi, że coś potrzebuje, coś innego.  Ale to tutaj nic nie poradzimy, bo nikt 

nie jest w stanie na przykład przewidzieć, co będzie robił za 10 lat? Ustawodawca coś nowego 

wymyślił, pewnie będzie modyfikowane to. 

 

Radna Małgorzata Spisz - Szanowni Państwo, Panie Burmistrzu. Bym chciała serdecznie 

podziękować w imieniu mieszkańców ulicy Cmentarnej za poszerzenie tej ulicy i za parking. 

Także dziękujemy serdecznie. 

 

Radny Łukasz Żochowski - Chciałem zapytać o remont ulicy Ekologicznej, bo została 

wyremontowana ulica Ekologiczna, ulica Nieszawska. Taki krótki odcinek między tymi 

ulicami jest niewyremontowany. Tam pozostały dziury, czy to jest jakaś możliwość, żeby to też 

wyremontować? Zjazd z Nieszawskiej w Ekologiczną, taki krótki. 
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Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik - Wykonawcą chyba bodajże ulicy Sierakowskiego 

była firma Strabag i to jest szczerze mówiąc w ich zakresie to, żeby to zrobić, bo zawsze też 

ubolewam nad tym, że później takie te odcinki, które są, gdzie jest dwóch na przykład 

zarządców, one wyglądają tak, że jeden z, część tych odcinków jest po prostu nie dokończona, 

wygląda jakby to było niedokończone. Będziemy o to zabiegać, żeby rzeczywiście, żeby tam 

poprawiać. 

 

Radny Wojciech Maciejewski - Ostatnio jeżeli chodzi, bo zdarza się, że ja tam jeżdżę i tam 

ostatnio widziałem, że oni tam robili takie progi oddzielające chodnik od tego zjazdu. I powiem 

szczerze, że myślałem, że to skończą, ale no tam jest to zrobione, wkopane, ale tego asfaltu nie 

widać. No i o to właśnie ludzie pytają, że jest niedokończone, bo tam jest... Niektórzy uważają, 

że to jest taki próg zwalniający, tak można by powiedzieć, taki niedokończony próg 

zwalniający.  

 

Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik - No z tymi końcówkami to tak zwyczajowo bywa, bo 

tutaj Pan radny Janiszewski powiedział, że ulica Pomorska z ulicą Dobrzyńską, którą też było 

dwóch zarządców. Ona, tam naprawdę dość długo trwało, zanim to zostało wykonane. Ale nie 

jesteśmy samodzielni w tym, bo miejscowość Krzyżówki na terenie gminy miasta Lipna z drogą 

krajową 67, ten odcinek, jak się od Ostrowitego jedzie, to też nie wiem, czy już w tej chwili jest 

wykonany, ale tam jest bardzo dawno też niedokończony. Tak wydaje się, no takie troszeczkę 

dziwne, bo wygląda to tak, jakby rzeczywiście, jakby ktoś roboty nie dokończył. 

 

Ad. pkt. 2-a 

 

zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2024 rok 

 

Mariola Michalska - Skarbnik Miasta – przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie zmiany w budżecie miasta Lipna w 2024 zgodnie z załącznikiem nr 2. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Finansowej.  

 

Radca prawny – Dariusz Galek - W każdej z uchwał w podstawie prawnej ustawy o 

samorządzie gminnym będzie nowy tekst jednolity, to jest pozycja 1465. Po prostu 5 dni temu 

ukazał się nowy tekst jednolity, uchwały były przygotowywane szybciej. Jest jeszcze ten, który 

obowiązywał poprzednio. Dziękuję. 

 

Głosowano w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu miasta na 2024 rok. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu miasta na 2024 

rok.  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Lista imienna:  
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ZA (14): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Tyfczyńska 

Wiesława, Spisz Małgorzata, Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (1): Rykowski Marcin 

 

Rada 14 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR VI/28/2024 

jak w załączniku nr 2 

Ad. pkt. 2-b 

 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Lipna na lata 2024– 

2028 

 

Skarbnik Miasta - Mariola Michalska – przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Lipna na lata 2024– 2028 

zgodnie z załącznikiem nr 3. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Finansowej.  

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Miasta Lipna na lata 2024– 2028. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miasta Lipna na lata 2024– 2028. 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Lista imienna:  

ZA (14): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Tyfczyńska 

Wiesława, Spisz Małgorzata, Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (1): Rykowski Marcin 

 

Rada 14 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR VI/29/2024 

jak w załączniku nr 3 
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Ad. pkt. 2-c 

 

w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Miasta Lipna z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2025 r.” 

 

Mariusz Woźniak - Główny specjalista ds. sportu i działalności gospodarczej, Pełnomocnik ds. 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii - przedstawił 

uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Miasta 

Lipna z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2025 r.” 

zgodnie z załącznikiem nr 4. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię wszystkich Komisji Rady Miejskiej w Lipnie.  

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy 

Miasta Lipna z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 

3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 

2025 r.” 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Miasta 

Lipna z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2025 r.”. 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Lista imienna:  

ZA (14): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Tyfczyńska 

Wiesława, Spisz Małgorzata, Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (1): Rykowski Marcin 

 

Rada 14 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR VI/30/2024 

jak w załączniku nr 4 
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Ad. pkt. 2-d 

 

w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 

ochotniczych straży pożarnych z terenu Gminy Miasta Lipna biorących udział w 

działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach i ćwiczeniach pożarniczych 

 

Sekretarz Miasta Paweł Romański -  przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży 

pożarnych z terenu Gminy Miasta Lipna biorących udział w działaniach ratowniczych, akcjach 

ratowniczych, szkoleniach i ćwiczeniach pożarniczych zgodnie z załącznikiem nr  5. 

 

Radny Grzegorz Koszczka - Mam pytanie, czy ta kwota 15 złotych już jest tak definitywnie 

graniczna? Ponieważ jesteśmy na samym końcu, jeśli chodzi o te środki jakie przydzielamy 

Ochotniczym Strażom Pożarnym. Mamy tak naprawdę jedną funkcjonującą jednostkę, no dwie 

powiedzmy, ale ta jest najwięcej po prostu, najwięcej ma wyjazdów i najczęściej uczestniczy. 

Z tego co wiem, ilość tych wyjazdów niebawem będzie ograniczona, ponieważ nie ma albo się 

już ukazała, albo niebawem się ukaże ustawa dotycząca udziału w niszczeniu kokonów, czyli 

po prostu tych owadów, kiedy najwięcej było tych wyjazdów. No nie wiem, czy to akurat dobre, 

czy niedobre, czy w tym miejscu nie warto też się zastanowić, czy odpłatnie nie ustanowić takie 

coś, żeby można było wzywać jednostkę, żeby usuwała to, ponieważ stwierdzenie, czy ktoś jest 

uczulony, czy nieuczulony może okazać się w danym momencie bardzo niemiłym zdarzeniem 

dla osoby, która... A wiem, że to kosztuje, a w szczególności tych, którzy tam, a jest ich 

niewielu, którzy tam uczestniczą, warta jest tych pieniędzy. Ja uważam, że 20 złotych by było 

dobrą kwotą. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię wszystkich Komisji Rady Miejskiej w Lipnie.  

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych z terenu Gminy Miasta 

Lipna biorących udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach i 

ćwiczeniach pożarniczych. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych z terenu 

Gminy Miasta Lipna biorących udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, 

szkoleniach i ćwiczeniach pożarniczych. 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Lista imienna:  

ZA (13): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Krzemieniecki Edward, Lewandowski Sebastian, 

Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Tyfczyńska Wiesława, Spisz 

Małgorzata, Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (1): Koszczka Grzegorz 

NIEOBECNI (1): Rykowski Marcin 

 

Rada 13 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR VI/31/2024 

jak w załączniku nr 5 

 

Radny Zbigniew Janiszewski - Panie Przewodniczący, mogę słowo powiedzieć? Dlatego mamy 

takie, a nie inne kwoty, ponieważ żeśmy sobie tu przeliczyli i porównywaliśmy inne gminy, 

chociaż one mają inne podstawy i wartości, ale u nas było około 700 godzin, szkoleń było około, 

już nie pamiętam, chyba też podobnie. A gminy inne, ościenne wyjazdów mają bardzo mało, 

dlatego że my jesteśmy przy tutaj, przy tych trzech trasach i do każdej akcji praktycznie... 

Jesteśmy, no ja nie wiem jak, ale żeśmy tutaj sobie przeliczyli, że 15 złotych daje nam ten sam 

wynik finansowy, jeżeli damy 15 złotych za wyjazd, a 6 złotych za szkolenie. I żeśmy się tym 

sugerowali. Oby było jak najmniej tych wyjazdów. Także taka była podstawa nasza, bo widzę, 

że nikt nie chce zabrać głosu, dlatego... Dziękuję. 

 

Radny Zbigniew Napiórski - Tylko powiedzieć to, o czym wszyscy wiemy może, ale faktycznie 

wypadałoby to głośno powiedzieć, że spotkaliśmy się na komisji, na której było długo to 

omawiane i te kwoty były takim kompromisem, który podjęliśmy, bo też były propozycje, żeby 

było wyższe. Sam proponowałem, żeby było więcej. Ale no patrząc na budżet miasta i na ten 

kompromis, i na to, że wcześniej było 10 złotych, coś takiego zostawiliśmy. Chociaż, no mówię, 

bo ja zagłosowałem za, ale też mam świadomość, że powinna być kwota wyższa. Mam nadzieję, 

że jak ta ustawa wejdzie o tych owadach i będzie mniej tych wyjazdów i zauważymy, że jest 

mniej, to wtedy będziemy mogli tą kwotę podnieść i budżet tego za mocno nie odczuje. Także 

tylko tyle, jeżeli chodzi o informacje. To nie jest tak, że nie chcemy podjąć tematu, 

rozmawialiśmy na ten temat długo na komisji. No i dlatego może Panie radny reszta się nie 

odezwała ze względu na to, że na komisjach, że na komisji już to naprawdę długo omawialiśmy.  

 

Ad. pkt. 2-e 

 

w sprawie wyrażenia stanowiska oraz desygnowania radnego Rady Miejskiej w Lipnie do 

udziału w Europejskim Korpusie Radnych 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - Do Biura Rady wpłynęło pismo od Pana 

Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego o to, abyśmy wytypowali jednego 

przedstawiciela ze swojej rady. W poprzedniej kadencji, w poprzedniej kadencji naszym 

przedstawicielem był tutaj kolega Wiceprzewodniczący Sebastian Lewandowski. 

Rozmawialiśmy o tym dosyć długo na komisji. Złożyliśmy taką propozycję koledze, czy nie 

chciałby kontynuować pracy w tym korpusie. Zgodził się, podjęliśmy tutaj, zdecydowaliśmy 

jednogłośnie na komisji, że Sebastian Lewandowski będzie naszym przedstawicielem i dlatego 

wywołana jest dzisiaj ta uchwała. 
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Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię wszystkich Komisji Rady Miejskiej w Lipnie. zgodnie z załącznikiem nr 6. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię wszystkich Komisji Rady Miejskiej w Lipnie.  

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska oraz desygnowania 

radnego Rady Miejskiej w Lipnie do udziału w Europejskim Korpusie Radnych. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie projektu uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska 

oraz desygnowania radnego Rady Miejskiej w Lipnie do udziału w Europejskim Korpusie 

Radnych. 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Lista imienna:  

ZA (14): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Tyfczyńska 

Wiesława, Spisz Małgorzata, Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (1): Rykowski Marcin 

 

Rada 14 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR VI/32/2024 

jak w załączniku nr 6 

 

Ad. pkt. 2-f 

 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej oznaczonej jako działka 

Nr 2715/2 położonej w Lipnie Obręb Nr 8 przy ulicy Dębowej, stanowiąca własność 

Gminy Miasta Lipna 

 

Zastępca Burmistrza – Robert Kapuściński -  przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej oznaczonej jako działka Nr 

2715/2 położonej w Lipnie Obręb Nr 8 przy ulicy Dębowej, stanowiąca własność Gminy Miasta 

Lipna zgodnie z załącznikiem nr 7. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej.  

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

gruntowej oznaczonej jako działka Nr 2715/2 położonej w Lipnie Obręb Nr 8 przy ulicy 

Dębowej, stanowiąca własność Gminy Miasta Lipna. 
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W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie nieruchomości gruntowej oznaczonej jako działka Nr 2715/2 położonej w Lipnie Obręb 

Nr 8 przy ulicy Dębowej, stanowiąca własność Gminy Miasta Lipna. 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Lista imienna:  

ZA (14): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Tyfczyńska 

Wiesława, Spisz Małgorzata, Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (1): Rykowski Marcin 

 

Rada 14 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR VI/33/2024 

jak w załączniku nr 7 

 

Ad. pkt 3 

 

Sprawy różne i komunikaty 

 

Radny Wojciech Maciejewski - Chciałem się zapytać Pana Wiceburmistrza, Pana inżyniera 

miasta, bo podejmowałem taki temat jeszcze w tej wcześniejszej kadencji poprzedniej. 

Wszyscy byliśmy obserwatorami, jak przy ulicach, przy przejściach dla pieszych stawiane są 

takie fajne lampy oświetleniowe. Wtedy no powiem szczerze niektórym mieszkańcom nie 

podobało się to. Zresztą mi też. Mówiłem o tym, bo to prąd dostarczany był do tych lamp przez 

takie nieociosane, prowizoryczne słupki. Mówiłem, że nie znam się na tym, nie jestem 

stolarzem. Ale wypadałoby je tam wtedy jakoś pomalować jakimś pokostem czy lakierem, ale 

widziałem, że teraz zaczęło to znikać i teraz tak. Czy Pan inżynier wie coś na ten temat, czy ta, 

nie wiem, Energa, czy jakaś inna firma zaczęła tam robić z tym porządek? Bo lepiej to wygląda, 

no bo naprawdę wtedy to wyglądało naprawdę prowizorycznie.  

 

Zastępca Burmistrza – Robert Kapuściński -  Już jak Panie radny wielokrotnie mówiliśmy, my 

nie jesteśmy zarządcą dróg, wszystkich dróg w mieście. Jest to inwestycja Generalnej Dyrekcji 

Dróg Krajowych i Autostrad i to oni odpowiadają za tą inwestycję. My jedynie jako miasto 

możemy do nich wnioskować o pewne rzeczy. Tutaj zapewne wydarzyła się taka sytuacja, że 

wcześniej powstał projekt i wcześniej powstały wykonanie robót niż zgoda Zakładu 

Energetycznego na wykonanie przyłączy. I zapewne ta sytuacja w tym momencie jest taka, że 

są wydawane przez Energę warunki przyłączeniowe na przyłączenie i po kolei oni to wykonują, 

ale każdy wie, że jak teraz spotka się np. z budową i jeżeli ma przejść przez coś takiego, żeby 

dostać przyłącze z energetyką, to jest kwestia dwóch lat. Oni zapewne, tak jak my w budżecie 

mamy, że są pieniądze w tym roku do wydania i je wydali. To, że nie ma tego przyłącza, zrobili 
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prowizorkę, no to chcieli zrobić to, żeby było. Bo jeżeli by tego nie zrobili w tym roku, to tak 

jak u nas jest w budżecie, jeżeli czegoś nie wykonamy, to już w przyszłym roku na to nie 

dostaną np. pieniążków. Dobrze, że na dzień dzisiejszy było tak, że były przez tą chwilę te słupy 

drewniane. Wiadomo, że one znikną wszystkie, bo to jest normalną rzeczą, że inwestycja będzie 

zakończona, zdjęcie tych słupów to już jest po stronie energetyki, czyli wykonanie tego 

przyłącza. Chyba tam jeszcze dwie sztuki, większość jest wykonanych i już rozebranych i 

zrobione przyłącze, tak jak powinno być. Także ta sytuacja jest, ale ona nie jest zależna od 

miasta. To chciałbym powtórzyć, że na niektórych drogach my nie jesteśmy tam właścicielem 

i to zarządcy robią. Nie my. 

 

Radny Wojciech Maciejewski - Dobrze. Ja jeszcze uzupełnię. Tylko podziękuję Panu 

inżynierowi, bo naprawdę wtedy to kiepsko wyglądało, a szczerze, no chyba jesteśmy wszyscy 

zadowoleni, że te przejścia są lepiej doświetlone. 

 

Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik - Ja jeszcze uzupełnię wypowiedź Pana inżyniera, bo 

no wiadomo, że energetyka jest takim troszeczkę państwem w państwie i żebyśmy nie dali 

pozwolenia, bo bardzo podobne słupy, jeszcze wyższe stoją na ulicy Kolejowej. A jakbyśmy 

nie dali pozwolenia, to McDonald's jeszcze zapewne by do dzisiaj nie był, nie był otwarty, bo 

oni też korzystają z takiej prowizorki na ulicy Kolejowej.  

 

Radna Małgorzata Bonowicz - Korzystając z okazji chciałabym podziękować obecnemu tutaj 

Panu Prezesowi Marcinowi Kawczyńskiemu za szybkie zabezpieczenie. Pierwsze 

zabezpieczenie uszkodzonej nawierzchni chodnikowej na osiedlu Armii Krajowej oraz 

późniejsze rozwiązanie problemu i naprawę tych chodników oraz też przyległej zieleni na 

osiedlu Armii Krajowej, bo były naprawdę bardzo duże uszkodzenia i były, groziło 

niebezpieczeństwo, uszkodzenia ciała. I również chciałabym ponowić apel, ponieważ na 

poprzedniej sesji nie było mnie słychać. Również chciałabym się zwrócić. Kochani 

mieszkańcy, jesteście wspaniali, młodzież mamy wspaniałą, energiczną i super, że się 

spotykacie, że organizujecie sobie czas, ale błagam o nie śmiecenie i niepodrzucanie śmieci 

dookoła śmietników lub przy śmietnikach, które mamy. Nie tylko tych dużych śmietników, 

boksów śmietnikowych, ale również śmietniki, które mamy, kosze, które mamy przy ulicach. 

Ja może poproszę Pana Krzysztofa o, załączył, przyniosłam kilka zdjęć o załączenie. Także 

bardzo bym chciała, żeby zniknęły, zniknęły podczas Sprzątania Świata śmieci, ale nadal się 

one nowe pojawiają. Także błagam, je są do tego miejsca przeznaczone, więc kulturalnie się 

zachowujmy, szanujmy nasze też dzieci, nasze społeczeństwo, wzajemnie się szanujmy i 

wyrzucajmy śmieci, odpady do miejsc tego przeznaczonych. I ostatni mój komunikat. Odbyła 

się w dniu 27 września odbyła się kontrola w Zakładzie Gospodarki Mieszkaniowej w Lipnie i 

kontrola została pozytywnie zaopiniowana przez zespół kontrolujący.  

 

Radny Jerzy Ożdżyński -  Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Ja parę tygodni temu 

mówiłem, że prawdopodobnie w Lipnie powstanie biuro senatorskie. Okazało się to prawdą. 

Powstało takowe biuro senatorskie na ulicy Mickiewicza 46, które jest czynne w każdy wtorek, 

zaznaczam w każdy wtorek od godziny 10.00 do godziny 12.00. Dyżury są pełnione przez 

również Pana Senatora, jak i przez asystentów Pana Senatora. Także bardzo serdecznie 
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zapraszam mieszkańców Lipna oraz okolic ościennych o kontakt z biurem, bo już są pierwsi 

zainteresowani. Także bardzo serdecznie jeszcze raz zapraszam. Mówię, w każdy wtorek od 

godziny 10.00 do godziny 12.00. Nie we wtorki, tylko w każdy wtorek tygodnia. 

 

Radny Grzegorz Koszczka - Panie Przewodniczący, Szanowna Rado. Nie byłem słyszalny, w 

sensie nie będę powtarzał, bo podejrzewam, że ona jeszcze dzisiaj wróci, co zapowiedział już 

chyba Pan Burmistrz, ale skupię się na swoim osiedlu, na problemach, które akcentowałem, a 

które były niesłyszalne ze względu na problemy z nagłośnieniem. Szanowna Rado, oświetlenie 

ulicy Wschodniej. Chodzi o bezpieczeństwo. Jest tam bardzo dużo dzieci, jest to młode osiedle. 

Dzieci wędrują wzdłuż drogi, gdzie nie ma chodnika. Problemy w szczególności teraz jesienią, 

zimą będzie bardzo wielki. Wiem, że składają mieszkańcy tego terenu petycje. Nie wiem na 

jakim one są etapie rozpatrywania. Ja ze swojej strony jako radny reprezentujący tych 

mieszkańców proszę o montaż oświetlenia na ulicy Wschodniej. Druga rzecz, równie dotycząca 

bezpieczeństwa, spowalniacze na ulicy Dolnej. Ulica Dolna w momencie, kiedy powstało nowe 

osiedle stała się bardzo ruchliwą drogą, gdzie wymagany jest montaż dodatkowych 

spowalniaczy. Jak również w dwóch miejscach w szczególności zjazd z ulicy Podgórnej oraz 

te nowe osiedle przy lesie, konieczność montażu luster, ponieważ wyjazd tam grozi, taki 

szybszy grozi kolizją. Także bardzo proszę podjąć decyzję w tym temacie ze względów na 

bezpieczeństwo użytkowników i mieszkańców. Proszę również, ja osobiście złożę taki wniosek 

do Pana Starosty i powiatu, Rady Powiatu Lipnowskiego o budowę chodnika przy ulicy 

Skępskiej po drugiej stronie drogi. I nawet dzisiaj widziałem, że dzieci wędrują po drugiej 

stronie. Po tym zielsku, po tych chaszczach i przemieszczają się w kierunku ulicy Dolnej. Jest 

to chyba istotne miejsce, ponieważ dzieci już nie muszą przechodzić na drugą stronę drogi idąc 

ze szkoły i idąc do szkoły. Także bardzo proszę również w tym temacie się nad tym tematem 

pochylić. Proszę również o demontaż uszkodzonych spowalniaczy. Te spowalniacze nie 

spełniają już swoich ról, a są pewnego rodzaju zagrożeniem. I montaż nowych, tak jak ja już 

wspomniałem wcześniej. Proszę również o remont drogi gruntowej. Ulicy Wschodniej w tej 

części, gdzie ona jest gruntowa. Ona, po lecie powstały bardzo duże zastoiska, gdzie przy 

jesiennych opadach droga będzie nieprzejezdna, będzie makabryczna. Wiem, że mieszkańcy 

tej ulicy zwracali już wielokrotnie się do Pana Wiceburmistrza o działania w tym temacie. Ja 

tylko doradzę, żeby po prostu wykorytować tą drogę, żeby ta woda spływała poza drogę, a nie 

utrzymywała się w korycie drogi, ponieważ droga jest niżej niż pola. To tyle z mojej strony. 

 

Radna Anna Domeradzka - Ja to tak grzecznie chciałabym podziękować Panu 

Wiceburmistrzowi, Panu Robertowi za pomalowanie mi tego mostku. No tak to ładnie wygląda. 

A też powiem, że Pan Kawczyński przy NCL-u, no zrobił pięknie. Piękny skwerek z 

przejściem, a ja nie mogę się doczekać pomalowania mostku. Ponadto jeszcze jest znak 

drogowy na ulicy Źródlanej zepsuty. On stoi tyle, że jest niewidoczny absolutnie ten zakaz 

wjazdu. To się tam albo to się, nie wiem czy to zleciało, bo ja nie znam się na tych sprawach. 

Po prostu znak jest, tylko on jest niewidoczny, co on wskazuje. Tam by należało poprawić, bo 

tam jest chyba zakaz wjazdu na tym skrzyżowaniu. No i nie wiadomo co to, co on oznacza w 

tej chwili. No jak zwykle przypominam się, że za niedługo nowy budżet, Źródlana czeka.  
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Radna Małgorzata Kacprowicz - Ja tu mam pytanie do Pana Burmistrza w sprawie pisma, które 

zostało złożone przez mieszkańca ulicy Wyszyńskiego, Pana … w sprawie osoby bezdomnej. 

Jak my możemy to rozwiązać? 

 

Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik - Tak, ten Pan już przebywał w Domu Opieki 

Społecznej. On później z tego Domu Opieki Społecznej chyba na własną prośbę nawet powrócił 

tutaj do Lipna. Rzeczywiście Pan … on do mnie to pismo pisał. Oczywiście, pismo dotarło. Ja 

też bym chciał, żeby po prostu do mnie dotarł Pan … no przepraszam, nie powinienem mówić, 

ale osoba, która jest zainteresowana, żeby po prostu, żeby tutaj do urzędu tutejszego do nas 

dotarła. Będziemy starali się mu jakoś pomóc. Chociaż mówię, no jeżeli chodzi o zasoby 

mieszkaniowe, no są duże problemy, ale będziemy starali się jakiś mu problem rozwiązać. 

 

Radna Małgorzata Kacprowicz - Ten Pan ma dochód, ma też emeryturę. 

 

Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik - On był kiedyś umieszczony w Domu Opieki 

Społecznej. On z tego Domu Opieki Społecznej sam na własną prośbę wrócił i no czasami 

trudno kogoś na siłę, jeżeli nie z osobą ubezwłasnowolnioną, żeby cokolwiek z nią robić. Tutaj 

musi po prostu sam wyrazić zgodę i się pojawić. 

 

Radna Małgorzata Kacprowicz - Przy okazji jeszcze chciałam podziękować w imieniu 

mieszkańców, właściwie to mieszkanek, pań, które bardzo dziękują Panu Burmistrzowi za 

ławeczki przy schodkach na dół do rzeki, jak się idzie do targowiska. 

 

Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik - Tak, mam tą świadomość, bo dla starszych ludzi to 

był troszeczkę problem, żeby rzeczywiście, żeby wchodząc, nawet jeżeli to jest jakieś 

niewielkie wzniesienie, to jeżeli doszły do góry, to to były naprawdę tym podejściem zmęczone. 

Ale to złożył młody człowiek z tych okolic, żeby rzeczywiście tym paniom pomóc. 

 

Radna Małgorzata Spisz - Ja bym chciała się tutaj odnieść do wypowiedzi Pana radnego 

Grzegorza Koszczki, ponieważ dnia 10 września odbyła się Komisja Przestrzegania Prawa i 

Bezpieczeństwa. Komisja trwała co najmniej dwie godziny. Mieliśmy wiele problemów, nad 

którymi się pochylaliśmy, dyskutowaliśmy. Zdaje się, że Pana radnego wtedy nie było. Był? 

Tak, no to przepraszam. Ustaliliśmy na temat oświetlenia nie tylko ulic danego okręgu, ale też, 

ja mówię o swoim tutaj Panie Burmistrzu okręgu, tutaj ulica Platanowa, Akacjowa, Parkowa. I 

ustaliliśmy, że zabezpieczymy chyba środki w budżecie na kolejny rok 2025, prawda? I tu 

kolejne pytanie mam do Pana Prezesa Marcina Kawczyńskiego, ponieważ mieszkańcy ulicy 

Dębowej, głównie tutaj chodzi mi o Wimed, pytają czy jest taka możliwość przyłączenia do 

ciepłociągu? 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Lipnie - Marcin Kawczyński - Panie 

Burmistrzu, Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o sieć ciepłowniczą, ja za 

chwilę będę miał taką drobną prezentację i pokażę jak to się rozwija. I my funkcjonujemy w 

ten sposób, że przyłączamy jak najniższym kosztem, czyli jak najbliżej poszczególne 

nieruchomości. Dużym takim skokiem było wyjście na Osiedle Kwiatów, gdzie coraz więcej 
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osób chce się przyłączyć i się przyłącza. No tam tak było troszeczkę, że na początku mało osób, 

teraz jest coraz więcej, ale tak mamy około 100 zgłoszeń w skali miasta non-stop. W tej chwili 

blisko 30 w tym roku jest przyłączanych. No będziemy mieli to na uwadze, mamy kilka 

zgłoszeń z tamtego terenu, no ale jeszcze jest to bardzo daleko od sieci i dlatego się tutaj 

zastanawiamy, jak to zrobić, aby to przyłączyć. Nie potrafię powiedzieć, ale na pewno potrafię 

powiedzieć, że w najbliższych dwóch, trzech latach na pewno nie będzie tego przyłącza. W 

przyszłości pewnie tak. No będziemy się o tą sieć rozbudowywali, ale najbliższe dwa lata nie. 

No i zaraz będę tłumaczył dlaczego, bo w ogóle przyszły rok mamy włączony, bo wymieniamy 

całą sieć na osiedlu Sikorskiego, gdzie tam mamy 16 budynków, 16 węzłów, no także będziemy 

tutaj, będę przepraszał mieszkańców za to, że to osiedle będzie rozkopane w przyszłym roku 

także, ale to za chwilę Państwu szczegółowo opowiem.  

 

Radna Małgorzata Spisz - Mam pytanie Panie Prezesie odnośnie parku. Kiedyś były takie 

piękne nasadzenia kwiatowe. Teraz tego nie ma. Są właśnie jakieś tylko krzaki, drzewa. Czy 

moglibyśmy ewentualnie na wiosnę pomyśleć o tym, żeby tych kwiatów pojawiło się 

troszeczkę więcej? I jest też taki bardzo, bardzo stary dąb. On będzie miał około 300 lat. Jest w 

jednym takim miejscu bardzo zaniedbanym. Jakbyście Państwo kiedyś chcieli, to ja zaproszę 

może na spacer. Pokażę, w którym to jest miejscu. Byśmy mogli naprawdę o to zadbać. Byłaby 

to też taka promocja dla naszego miasta. Można by tam zrobić jakieś małe oświetlenie, kwiaty, 

bo naprawdę drzewo jest piękne. Dziękuję. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Lipnie - Marcin Kawczyński - Zacznę od 

drugiego pytania. Tutaj myślę, że trzeba się we wszystkich tych sprawach odnośnie parku i 

pielęgnacji tych drzew, jakiekolwiek przycięcia i tak dalej. Tu jest konserwator przyrody i tam 

to wszystko trzeba skonsultować. Najłatwiej to zrobić, jeżeli jest jakieś zagrożenie 

bezpieczeństwa, no to z Panem inżynierem na pewno będziemy pracowali. Co roku takie rzeczy 

robimy. No faktycznie w pewnych latach z przyczyn trochę ekonomicznych wtedy to było, 

dlatego że to było bardzo pracochłonne i tam był taki oddział w ogóle naszej zieleni miejskiej 

w parku [niezrozumiałe]. W tej chwili już go tam od wielu lat nie ma. I tam była data codziennie 

zmieniana i faktycznie to tak było. Myślę, że warto do tych tradycji powrócić i może nie aż na 

taką dużą skalę, ale więcej faktycznie tutaj tych takich jednorocznych, bo szliśmy w kierunku 

wieloletnich roślin, które po prostu są tańsze, bo raz kupujemy, dbamy i to tak wygląda. W tej 

chwili no faktycznie część można wrócić do zagospodarowania dla jednorocznych roślin, 

kwiatów i wtedy jakaś tam część właśnie zrobić troszeczkę tak jak było historycznie.  

 

Radny Sebastian Lewandowski - Na początek Szanowni Koledzy, Koleżanki, chciałbym 

podziękować za desygnowanie mojej osoby do Europejskiego Korpusu Radnych. Mam 

nadzieję, że projekt się rozwinie bardziej, bo ten, który był do tej pory, to był tylko krótki czas. 

To był pilotażowy projekt, był w trakcie kadencji, teraz będzie całą kadencję. Mam nadzieję, 

że przyniesie więcej korzyści niż do tej pory. Także dziękuję bardzo. I mam jeszcze dwie 

sprawy, Pan inżynier uciekł, ale może Pan Burmistrz powie, bo chciałbym zapytać, tak. Jak 

daleko jest sprawa z ulicą Sportową? Ze stadionem i prosiłbym o wyjaśnienie i może o 

deklarację, czy zostanie ujęte to w przyszłym roku w budżecie? Pani Skarbnik już się boi, ja 

widzę. I chciałbym jeszcze wspomnieć, że tak jak tutaj radny Koszczka wspomniał o chodniku. 
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Powrót ze szkoły przy ulicy Szkolnej. Tak tutaj też ulica Leśna jest takim samym przykładem, 

gdzie od Świerkowej do ulicy Sportowej nie ma chodnika, dzieci chodzą po krzakach, tam jest 

ulica zrobiona, dosyć szybko jeżdżą teraz pojazdy, jest węższa. I też rozmawialiśmy na ten 

temat. Prosiłbym, żeby to też uwzględnić. 

 

Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik - Na bieżąco, ale tylko do tej pierwszej części pytania, 

czyli dotyczącego ulicy Sportowej, to sprawa w tej chwili już z Ksiąg Wieczystych. Był taki 

okres, że było to w Księgach Wieczystych, gdzie Generalna Dyrekcja skierowała, skierowała 

tam swoją prośbę o stosowne wpisy. Jest to w tej chwili w Starostwie Powiatowym, a naszym 

zadaniem będzie w tej chwili wystąpienie do Pana Wojewody o skomunalizowanie tej ulicy i 

myślę, że trudno mi powiedzieć, jak długo może to potrwać, ale myślę, że w tym roku tą sprawę 

już później własności tej ulicy uda nam się uregulować. 

 

Radny Zbigniew Janiszewski -  Ponowię, już od pięciu lat mówię chodnik na ulicy Ptasiej, 

Pomorskiej i progi na ulicy Żeromskiego, dlatego że teraz jest nowy asfalt oddany przez gminę. 

Aleksandrowska połączyła się z tymi okolicznymi wioskami i tam jest naprawdę, już teraz to 

już nie jest szybko, to jest już teraz bardzo szybko jazda. A chodnik chociaż, chociaż wąski, ale 

na Ptasiej, Pomorskiej musi być niestety. Może, nie wiem, kosztem innych dróg, ale tam jest 

taki ruch teraz, że nie idzie przejść. 

 

Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik - Tutaj tak jak Pan radny mówi, że od kilku lat mówi 

o tym chodniku. Zresztą każdy z Państwa to mówi, ale ja też chciałbym się odnieść 

rzeczywiście, że poprzednie lata, a tak najwięcej to dwa ostatnie lata to był szereg inwestycji, 

drogowych inwestycji, gdzie robiliśmy i rzeczywiście, żeby zrobić w każdej części miasta, a 

chcieliśmy zrobić coś w każdej części miasta, no nie na wszystko oczywiście starczyło 

pieniążków i tutaj będziemy mieli na uwadze. Jeżeli chodzi o spowalniacze, no to też chciałbym 

zauważyć, że coraz więcej, coraz więcej, bo każdy remont, który robimy, każdy remont się 

wiąże też zaraz z tym, że są wnioski, tak samo jest na ulicy Ekologicznej. Też tam są telefony 

i wnioski, żeby na tym krótkim odcinku też, żeby spowalniacz został założony i tu będziemy 

musieli rzeczywiście w przyszłorocznym budżecie dość dużą kwotę pieniędzy przeznaczyć na 

spowalniacze i na lustra, o które wnioskuje bardzo dużo mieszkańców, ale też za 

pośrednictwem Państwa, także, że to będziemy mieli na pewno na uwadze. 

 

Ja powiem, chciałbym może zacząć od tego, że bardzo lubię Pana Grzegorza Koszczkę, radnego 

Grzegorza Koszczkę, który zresztą startował z mojego komitetu. Był radnym, 

Przewodniczącym Rady Miasta w poprzedniej kadencji. Nasza współpraca układała się bardzo 

dobrze. Jest mi tak troszeczkę przykro, że na poprzedniej sesji zostałem tak troszeczkę... Pan 

radny się przygotował, ja po prostu nie byłem przygotowany. Na wszystkie pytania może nie 

od razu odpowiedziałem, dlatego pozwoliłem sobie teraz, może nie do wszystkich, bo do części, 

do części pytań się odniosę osobiście. Do części poprosiłem też Pana Prezesa, bo część tych 

wypowiedzi, większa część tych wypowiedzi dotyczyła Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych. 

Ale jeszcze zanim zacznę, to odpowiem na te lampy, które Pan radny dzisiaj zgłosił. To 

chciałem Panie radny powiedzieć, że cztery ostatnie lampy, które w tamtej kadencji jeszcze 

postawiliśmy, a było to na wiosnę, to były właśnie w tym, na tym odcinku od ulicy Dolnej do... 
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Ale, ale tam stawialiśmy, tam stawialiśmy lampy, dlatego chciałem tylko przypomnieć, że te 

lampy rzeczywiście będziemy sukcesywnie, tak jak, jak powiem, jak Pani radna tutaj, Małgosia 

Spisz też taki wniosek. Zdajemy sobie sprawę, że na wielu jeszcze ulicach też, przepraszam, że 

na wielu ulicach jeszcze te lampy rzeczywiście będzie należało postawić. Teraz tak, może tak 

po kolei, nie na wszystkie pytania, ale Pan radny mi też mówił o placu zabaw i tak dalej, że od 

dwóch lat mówi. To jeszcze raz powiem, to tak samo odpowiem, jak przed chwilą 

odpowiedziałem Panu radnemu Janiszewskiemu, że robiliśmy szereg inwestycji, bardzo dużych 

inwestycji, gdzie rzeczywiście musieliśmy też zbierać pieniążki, żebyśmy na ewentualne 

powiem tak kolokwialnie, dokładki, bo przetargi, które żeśmy starali się rozstrzygnąć, żeby nie 

zgubić tych pieniędzy, które były w formie dotacji, nakazywały nam wręcz oszczędzać na 

wszystkim, żebyśmy mieli na dołożenie do inwestycji typu inwestycje drogowe, gdzie 

rzeczywiście około 12 kilometrów dróg zostało zrobionych. Drogi na ulicy Cegielnej, to Pan 

tutaj tak powiedział, gdzie wykonawcą nie był Budex, tylko Przedsiębiorstwo Usług 

Komunalnych. To jest droga prowadząca na Szpitalną. Ja rozumiem Pana troskę. Ja myślałem, 

że mówił Pan, bo mówił Pan o nowych inwestycjach, które powstają. Ale to mówi Pan o 

odcinku od parkingu do Cegielnej? Oczywiście, że PUK to robił. Tam ciepłociąg był kładziony 

i to robił PUK, nie Budex. Budex robił ten pierwszy odcinek od parkingu do ulicy Cegielnej. 

To pierwszy odcinek robił tam bez żadnych inwestycji. To robił Budex, oczywiście, ale tą drugą 

część, jeżeli chodzi o, to to jeszcze było już za nas robione. Pan Prezes wtedy ciepłociąg kładł 

w stronę szpitala i całą drogę robił do tego. No jeżeli chodziło i tutaj mówił Pan o inwestycjach, 

które prowadzi Starostwo Powiatowe i że tam najeżdżają i tak dalej, no trudno cokolwiek 

wybudować. No ja powiedziałem, no jakiekolwiek materiały budowlane, cokolwiek, nie będą 

dronami tego wozić, ani jakimiś tymi, tylko muszą wjechać na tą drogę. No jeżeli tą drogę, 

jeżeli ta droga zostanie uszkodzona, ona obiecuję, że będziemy pilnować, żeby została 

naprawiona.  

 

Pan radny mówił o klastrach energetycznych. Tak Panie radny, ja chciałem przypomnieć, że 

Pan, tak jak powiedziałem, startował Pan z mojego komitetu i tworzyliśmy program wyborczy 

i to był Pana pomysł. Pan przyszedł do mnie i mówi słuchaj burmistrz, piszemy klastry 

energetyczne i tak dalej. I ja powiedziałem szczerze, może i bardzo fajny pomysł, czy mówił 

Pan o spółdzielniach energetycznych? Ja bardzo zapraszam, ja powiedziałem szczerze, jestem 

otwarty i bardzo zapraszam, żeby to nie przeradzało się w jakąś kłótnię na sesji i tak dalej, tylko 

zapraszam do siebie, usiądziemy, będziemy rozmawiać. Pan jest samorządowcem, ja jestem 

samorządowcem, będziemy rozmawiać i powiesz słuchaj burmistrz, ja bym chciał, albo mam 

taki pomysł, że to jest fajne, to jest fajne. Oczywiście będziemy to realizować.  

 

Raport o stanie jednostek samorządu gminnego obejmuje podsumowanie działań burmistrza w 

roku poprzednim, w szczególności realizację polityki, programów i strategii, uchwał Rady 

Gminy i Budżetu Obywatelskiego. Nie było jakiegoś wzorca, który ma tutaj to, co Pan zwraca 

uwagę, zgadzam się z Panem, że jeżeli mówimy o stanie komunalnym,  czyli mówimy o 

wodociągach, o kanalizacji i tak dalej, to od tych innego rodzaju sprawa jest na terenie gminy, 

gdzie rzeczywiście, że to jest w zasobach gminnych, ale jeżeli tutaj jest spółka komunalna do 

tego powołana, to ja powiedziałem, to możemy nawet, jeżeli chodzi o raport o stanie miasta, 

możemy poprosić, jeżeli będzie mało, żeby to było raz w miesiącu, raz w roku, przepraszam, 
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na podsumowaniu naszej działalności w roku poprzednim, to możemy Pana Prezesa prosić co 

pół roku i będzie nam przedstawiał, jak wygląda stan wodociągów, kanalizacji, ciepłownictwa 

i tak dalej. 

 

No i tutaj chciałbym się też odnieść do gospodarki odpadami, bo były też zarzuty, że jeżeli 

chodzi o nadzór właścicielski nad spółką komunalną, to Pan Grzegorz trzy razy używał. 

Pozwoliłem sobie przejrzeć i słuchałem uważnie, naprawdę słuchałem uważnie i słowa 

pasywność używał Pan trzy razy podczas tego wystąpienia. Ja się z tym nie zgadzam, bo ja 

uczestniczę jako organ właścicielski. Proszę mi wierzyć, że nie znam tylu spółek, gdzie organ 

właścicielski bierze udział w posiedzeniu każdej rady nadzorczej. A ja, proszę mi wierzyć, że 

w każdym. W każdym posiedzeniu, może na przestrzeni 10 lat nie byłem 2-3 razy, a w każdym 

posiedzeniu rady biorę i za chwilę prezes będzie miał się okazję do tego odnieść, ale ja jeszcze 

się odniosę do gospodarki odpadami. I teraz poproszę Pana Krzysia, żeby Państwu przedstawił, 

jak wygląda, bo Pan radny 3 razy powiedział, że jeżeli chodzi o Rypin i o Włocławek, ja się 

odniosłem do tych dwóch miast. I proszę zobaczyć, pozwoliłem sobie od momentu, kiedy 

obowiązuje uchwała o gospodarce odpadami, to jest od 1 lipca 2013 roku, 132 miesiące. I 

proszę zobaczyć, to są ceny, nie, to jest miasto Rypin, proszę wrócić do Lipna. To jest miasto 

Lipno. 132 miesiące to są wysokość stawek na przestrzeni 11 lat. Kwota 1647 zł to jest od 

jednego mieszkańca. Czy przez 11 lat 1647 zł to jest dużo? To jest średnia kwota 12,5 zł w 

mieście Lipnie. Proszę zwrócić uwagę na cyfry, które są zakreślone na czerwono. Teraz 

poproszę o miasto Rypin. 132 miesiące, ten sam okres, kwota łączna za 11 lat 1938 i to jest 

średnia miesięczna, średnia kwota miesięczna 14,70. Poproszę o Włocławek. Miasto 

Włocławek 132 miesiące, czyli okres analogiczny ten sam, średnia kwota 17,40 miesięcznie, to 

jest 2298. To, to jest naprawdę, ja bardzo przepraszam, ale powiem tak, to jest taka troszeczkę 

manipulacja, bo jeżeli, jeżeli Pan radny powiedział, że Rypin w ubiegłym roku zmieniał tą cenę 

na 23, u nas była cena cały czas 17 złotych. 17 złotych, a Rypin, to ja Panu powiem, bo 

pozwoliłem sobie nawet do Burmistrza Rypina, do Pana Pawła Grzybowskiego zadzwonić i oni 

z budżetu gminy, z budżetu gminy w tym roku do tej kwoty 23 złotych, która obowiązuje teraz 

od jednego mieszkańca, dołożyli 25% do tej ogólnej kwoty. Czyli tak to de facto, to kto dołożył? 

Jeżeli z budżetu miasta dołożyli, wszyscy mieszkańcy, tylko kosztem czegoś innego. Bo jeżeli 

ja dołożę, jeżeli my nie przerzucimy tego na mieszkańców faktycznej kwoty i będę dokładał z 

budżetu gminy, to przepraszam bardzo, ja nie będę miał na spowalniacze, nie będę miał na 

znaki drogowe, nie będę miał na oświetlenie, o które Państwo proszą, nie będę miał na oświatę. 

I tak to wygląda, bo w tej chwili rzeczywiście, w tej chwili, ale miasto Rypin już jest po 

przetargu, gdzie, tak jak powiedziałem. Rozmawiałem z Burmistrzem Miasta Rypina i 

Burmistrz Miasta Rypina poinformował mnie, że u nich w tej chwili za chwilę będzie kwota 

powyżej 30 zł, bo takie są realne, realne koszty tego. Słucham? Nie, no nie będę już Skępego, 

bo rzeczywiście, no tutaj, Tutaj Skępe to będzie... (prezentacja – załącznik nr 8). 

 

Jeszcze tak na koniec to powiem, Grzegorzu, zapraszam do konstruktywnej współpracy. Nie 

tak, żebyśmy się rzeczywiście wspierali, kłócili. Wspierajmy się konstruktywnie. Usiądźmy i 

rozmawiajmy, bo po to, żeśmy zostali wybrani. Mamy całe pięć lat po to, żebyśmy rzeczywiście 

po sobie jak najlepsze zostawić wrażenie i żebyśmy za pięć lat powiedzieli, kurczę, zrobiliśmy 

naprawdę wiele fajnych rzeczy. Jeszcze zacytuję Pana Przewodniczącego i oddam głos Panu 
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Prezesowi, bo… Słucham? Jeszcze tylko ten cytat i ja się już od tego. Od pewnego czasu 

przedsiębiorstwo stało się mało innowacyjne. To Pan Prezes się do tego za chwilę będzie, jeżeli 

Państwo pozwolą, to się będzie mógł do tego odnieść. 

 

Radny Grzegorz Koszczka - No więc ja się postaram też w jakiś sposób, bo mnie nie było 

słychać, też odnieść w kontekście takiej rozmowy konstruktywnej, którą zaprezentował Pan 

Burmistrz, którego szanuję, ale z którym się mogę spierać. Mam takie prawo, jestem radnym, 

reprezentuję obszar pewien w mieście, tu zostałem wybrany. Mogę się w wielu rzeczach mylić. 

Po to tu jesteśmy, żebyśmy się spierali. Nie ma co się obrażać. Panie Pawle, Panie Burmistrzu, 

Kolego Szanowny. Plac zabaw. Mam uwagi, że za dużo tego się lokuje w centrum. Tak, w 

centrum. Nie ma tego rozesłania na teren dalej od centrum. W centrum mamy za dużą 

kumulację. No takie moje zdanie. Droga uszkodzona, no tutaj ma burmistrz rację. No szkoda, 

że ta droga jest uszkodzona. Mam nadzieję, że będzie naprawiona, bo ktoś włożył pieniądze, 

ktoś to zrobił i dobrze, żeby to służyło mieszkańcom jak najdłużej. Pomyliłem się, że to 

wykonywał Budex, wykonał to faktycznie PUK, za to przepraszam prezesa. No temat jest 

oczywiście, przyjmuję wyzwanie, możemy rozmawiać.  

 

Spółdzielnie energetyczne temat bardzo ważny i bardzo, no dla mieszkańców w szczególności 

obniżenia kosztów energii. Nie zgodzę się, że przedsiębiorstwo, kiedy przejęło gospodarkę 

komunalną, to my jako gmina, miasto, a przy tym burmistrz na czele nie zarządza tym. Nadal 

tylko to wykonuje spółka, ale nadal to jest w naszym, w naszym, w naszym kręgu 

zainteresowania.  

 

Gospodarka komunalna jest naszym tematem. Jeśli chodzi o koszty, ja zawsze słyszę, że 

przedsiębiorstwo to jest ten rodzynek, to jest najlepsza firma. Więc równajmy do najlepszych. 

Więc równajmy do Bydgoszczy. Równajmy do Torunia. Bydgoszcz będzie miała 27 od nowego 

roku, wiem. Rypin ma 23 nadal, no zgoda [niesłyszalne]. I ja mówię dzisiaj, Rypin ma 25. Tak 

naprawdę to powinno być 23. Kiedy sobie wyliczymy stawkę, biorąc przez ilość mieszkańców, 

ale to chcę zobaczyć jaki będzie przetarg po nowym roku. Jaka będzie stawka. Jaka będzie 

stawka za odpady komunalne do końca roku. W Lipnie też jest do końca roku. Nie wiadomo 

czy będzie 30, czy będzie 35. Nie wiem. I wokół tego tematu gospodarki komunalnej w ogóle 

w kraju panuje dość specyficzna atmosfera. Także tutaj trudno mi do tego, do końca się odnosić. 

Ja uważam, że jesteśmy środowiskiem biednym, bo nie jesteśmy żadnymi potentatami, jeśli 

chodzi o tereny naszego powiatu i miasta Lipna, a więc te ceny powinny być stosunkowo niskie. 

Ja o to będę walczył. Takie moje zdanie.  

 

Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik - To jeszcze ad vocem. - Ja tak powiem, jeżeli chodzi 

o place zabaw, to rzeczywiście jeden duży plac zabaw powstał na placu, przepraszam, w parku 

miejskim i tak dalej. A proszę mi powiedzieć, gdzie powstały jeszcze, bo Pan mówi w centrum, 

w centrum. Osiedle Reymonta tak, to to, ale to też czekało. To też czekało wiele lat i tutaj nie 

będę, nie będę [niesłyszalne] Pani radnej Tyfczyńskiej, ale ona też wnioskowała o to i proszę 

mi wierzyć, że zawsze podkreślam, że ja jestem za różnorodnością i za tym, żeby było to w 

każdej części miasta. Nawet jeżeli to nie jest mój okręg wyborczy, to też będę. I tutaj też Pan 

doskonale wie, jeżeli chodzi o parki kieszonkowe, tam jest wpisana ulica Dolna. Tam się 
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będziemy zastanawiali też, żeby jeszcze rzeczywiście poszerzyć to o plac zabaw, ale żadnego 

placu zabaw, ja powiedziałem szczerze. Jeżeli mieliśmy 12 kilometrów dróg do zrobienia, a ja 

bym się zaczął bawić w place zabaw takie niewielkie i tak dalej, to by powiedzieli, no tak, my 

nie mamy, nie możemy jeździć, dziury są, a oni place zabaw robią, no ludzie, nie tędy droga.  

A jeżeli chodzi o te ceny, jeszcze raz Pan poruszył ceny, że w Rypinie 23, u nas 27, w 

Włocławku 25, to proszę zobaczyć. Krzysiu, mogę jeszcze prosić o to, żeby plansze, żeby trafiły 

do nas z Włocławka i z Rypina, miasto Włocławek. 25 zł, 25 zł, rzeczywiście jest kwota tańsza, 

tak? Ale proszę zobaczyć, to jest za 48 ostatnich miesięcy. Cztery lata temu była podjęta 

uchwała już 4 lata temu o kwocie 25 złotych. Za chwilę zobaczymy jaka będzie teraz, po 

kolejnym przetargu. To jest to rozbite na miesiące, to są właśnie okresy, na jaki okres były te 

przetargi ogłoszone. 48 miesięcy to są 4 lata i 4 lata we Włocławku utrzymuje się kwota 25 

złotych. I teraz poproszę o Rypin. Rypin 18 miesięcy, czyli półtora roku jest kwota już 23, a u 

nas była do miesiąca lipca kwota 17 złotych. Ja się, przepraszam. Ja się spotykałem z zarzutami, 

że przez wybory nie podniosłem ceny. Ja się cieszę, że mieszkańcy nie płacili więcej. Jeżelibym 

mógł, to jeszcze w tej chwili bym utrzymał kwotę 17 złotych. Nie dlatego, że zawsze można 

stawiać zarzuty i powiedzieć, Pan Burmistrz to zrobił przez wybory. Jeżeli by była taka 

możliwość, to ja bym 17 złotych dalej utrzymywał, no niestety. Ludzie więcej kupują, więcej 

konsumują, więcej trzeba na to wydawać. Bardzo dziękuję i jeszcze ten, przeczytam. 

 

Radny Grzegorz Koszczka - Poprzednia moja wypowiedź nie była słyszalna? No nie, no trochę,  

znaczy nie wiem, no ja tu stawiam twardy postulat. Coś zróbmy z nagłośnieniem. Bo mówię 

możemy się różnić, ale tak nie może być, żeby było, bo to różnie można interpretować. Ja nie 

chcę interpretować to w żaden sposób w jakimkolwiek kierunku, ale no możemy się różnić, ale 

musimy być słyszalni. Musimy być słyszalni, żeby było wiadomo kto, co, jak. Ja nie 

podejrzewam tutaj burmistrza, ale sprzęt musi jest mówiąc krótko jest lipą, no trzeba coś z tym 

zrobić. 

 

Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik - Ja bym proponował, żeby się na kolejnej radzie się 

przesiedli. Pan radny przyjdzie tutaj, gdzie u mnie mikrofon... 

 

Radny Grzegorz Koszczka - No nie, ja nie awansuję na burmistrza, nie, nie, nie. Burmistrz dalej 

burmistrzuje, ja po prostu dziękuję. Ja jeszcze a propos tych placów zabaw. Powstaje następny 

w ramach projektu w parku. No więc, a tak naprawdę to Szanowny Kolego Pawle, bo jesteś z 

tego terenu, to o którym ja w tej chwili tam jestem radnym. To jest nie od dwóch lat, a od 

dwunastu lat. To powstała prowizorka. Ten plac zabaw na Podgórnej to była prowizorka. To 

były dwa stare urządzenia, potem zamienione na nowe i opony, które de facto już powinny 

dawno zniknąć, bo one już są niezgodne z obowiązującymi normami dotyczącymi ochrony 

środowiska. No taki jest stan prawny. Odnośnie śmieci będziemy po prostu się różnić. Każdy 

po swojej stronie stoi. A propos jeszcze Panie Prezesie innowacyjności i to też proszę się nie 

gniewać. A ja tylko powiem, a Pan po prostu mnie przestawi, dobrze? Jak mogę? Chodzi mi o 

po prostu kwestię, na przykład w tej chwili podnieśliście cenę wody. Ja wiem, że nie była 

długo... Proszę bardzo, dajcie skończyć. Podnieśliście cenę i nawet ją rozumiem, ponieważ 

przez dłuższy czas nie mieliście tej możliwości, Wody Polskie blokowały taką możliwość. Ale 

brakuje mi tam między innymi innowacyjności. Ja sobie na to pozwoliłem, dzięki mojemu 
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szefowi w gminie założyliśmy fotowoltaikę. Przez to obniżymy koszty, koszty energii 

elektrycznej. Na przykład tego brakuje. I to jest m.in. taki jeden z zarzutów innowacyjności. 

M.in. jeśli chodzi o sprawy związane z instalacjami, dotyczącymi spalarni, no to też tego nie 

ma. Ale bardzo proszę mi dać skończyć. Ja Pana wysłucham w całości. Mogę się mylić. Proszę 

mnie wyprowadzić z błędu, no ale ja mówię mam takie odczucie, takie spostrzeżenia. 

 

Radna Małgorzata Spisz - Szanowni Państwo, ja bardzo Państwa proszę, żebyśmy temat śmieci 

już zakończyli, ponieważ już praktycznie za chwilę będzie pół roku, a my nadal wspominamy 

ceny śmieci. Tutaj Pan Prezes pokój wcześniej nam pięknie objaśnił klarownie, jak to wygląda 

z tymi cenami. Teraz Pan Burmistrz i ja do Państwa apeluję, zostawmy już ten temat, bo to się 

robi już niesmaczne na każdym, zaraz, tak chciałam po prostu zaapelować, to już się robi 

niesmaczne na każdej sesji, na każdym posiedzeniu komisji wracamy do tematu. Temat jest 

zamknięty. Tak jak powiedziałam, dziękuję Panu Prezesowi, który wtedy klarownie nam 

objaśnił. Pan Burmistrz powtórzył i uważam temat jest zakończony. Teraz bardzo prosimy Pana 

Prezesa, oddajemy głos. Dziękuję ślicznie. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - Bardzo dziękuję. Rozumiem, że Pan 

Prezes chce zabrać głos, tak? Bardzo proszę.  

 

Prezes Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Lipnie - Marcin Kawczyński - Szanowni 

Państwo Radni, Szanowni Mieszkańcy Miasta Lipna. Czy moglibyśmy naszą, moją prezentację 

włączyć? 

 

(przerwa – radni zmieniają miejsca) 

(wznowienie obrad) 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Lipnie - Marcin Kawczyński - Panie 

Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni i Mieszkańcy Miasta Lipna. Przedstawię kilka 

danych i Państwo się zdecydują, czy tam każdą własną opinię sobie wyrazić, czy 

przedsiębiorstwo jest innowacyjne i czy tylko i wyłącznie spełnia zadania własne gminy i te, 

które określone zostały w statucie, które Pan radny szanował, cytował na poprzedniej sesji. Ale 

tak troszeczkę po kolei odniosę się do pewnych uwag, które zostały zgłoszone i pewnych 

informacji, które na pewno Państwu jako mieszkańcom i Państwu radnym jakieś rozświetlą 

pewne rzeczy. Jeżeli chodzi o wodociągi i kanalizację, mamy, jeżeli chodzi o wodę prawie 

stuprocentowo, 100% mieszkańców miasta Lipna jest podłączonych do sieci wodociągowych. 

Praktycznie ci, którzy nie chcą jedynie nie są podłączeni, każdy wniosek, nie przypominam 

sobie w ostatnich latach, aby jakikolwiek wniosek o przyłącze wodociągowe został rozpatrzony 

negatywnie i byśmy tego nie wykonali. Czyli mamy 2527 przyłączy wodociągowych, przyłączy 

kanalizacyjnych jest 1828, jest to 71,6%. Czyli widać, że mamy sporo jeszcze pracy do 

zrobienia i duża część miasta jednak nie jest skanalizowana. Za chwilę się odniosę do tego, czy 

to robimy specjalnie, czy niespecjalnie, ale to może przy oczyszczalni ścieków.  

 

Tu chciałbym się odnieść do tego, jak w ogóle kalkulowane są koszty abonamentu i na 

abonament składa się kilka kosztów. Przede wszystkim wysłanie listu, odczyty, wymianę 
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wodomierzy. Jesteśmy zobligowani co 5 lat wymienić każdy wodomierz w mieście Lipnie, 

czyli rocznie musimy wymienić 20% wodomierzy, które są. Mamy około 2,5 tysiąca 

wodomierzy, czyli 500 wodomierzy cyrkulacyjnie rocznie musimy wymienić, bo inaczej 

byśmy norm prawnych nie wykonali. I tu na przykład koszt wysyłki listu, poczta, koperta, 

wydruk. Sama poczta to jest 4,90, a 5,20 tutaj te wszystkie koszty są określone. Wysyłamy 23 

tysiące listów rocznie. Część listów dostarczamy poprzez kurierów, ale te koszty są ogólnie 

zbliżone, bo tam wchodzą etaty. Czyli mamy 117 tysięcy złotych za wysłanie listów. Tylko 603 

osoby mają wysyłkę faktur e-mailowo i bardzo zachęcam do tego mieszkańców i firmy, które 

mamy, aby każde faktury, bo widzimy, że to są znaczące koszty, aby każde faktury można było 

wysyłać w formie elektronicznej. Bardzo zachęcamy do tego. Nie możemy bez zgody osoby, 

tak, strony wysyłać sami tych fakturek elektronicznie.  

 

I teraz, czyli ta legalizacja co 5 lat, koszt wymiany, mamy 505 wodomierzy, średnio 

wymieniamy rocznie. Cena jednego wodomierza kosztuje netto 95 zł. Nakładka kosztuje 180 

zł, ale tu policzyłem 90, dlatego że nakładki wymieniamy co 10 lat. Koszt robocizny takiego 

jednego wodomierza to jest około 200 zł, to bardzo tak delikatnie, bo to jest 2-osoby zespół i 

różnie oni wymieniają tych wodomierzy, no ale taki myślę, że nawet niżej niż te koszty 

faktycznie wynoszą. Razem wymiana jednego wodomierza to jest Szanowni Państwo 385 zł. 

Koszt roczny wymiany wodomierzy, czyli te 500 sztuk, czyli 20% wynosi blisko 200 tysięcy 

złotych, 194 tysiące złotych. Jak zsumujemy koszty wymiany wodomierzy i faktur, to jest 314 

tysięcy złotych. Jeżeli policzymy przychody abonamentu po nowej stawce, to jest 313 tysięcy 

złotych. Czyli sami Państwo widzą, że tu już nam nie wystarcza z przychodów na abonament. 

Na co nie wystarcza? Bo w tym koszcie tego abonamentu też jeszcze jest pewne utrzymanie 

sieci, tak? Czyli bieżące utrzymanie, awarie i tu mamy dyżury takie czteroosobowe. One są całą 

dobę, 24 godziny na dobę. Oczywiście to nie znaczy, że jak nie ma awarii, no to oni siedzą i 

czekają. Nie, oni siedzą w domu, mają płacone za dyżur i w razie czego są wzywani, ale to jest 

taki średni roczny koszt tych czterech osób, które nie są wliczone w ten koszt właśnie tego 

abonamentu, tylko one są wliczone w stawkę wody i ścieków. To jest 300, blisko 350 tysięcy 

złotych. Takie krótkie wytłumaczenie co, na co się składa i dlaczego to tyle wynosi.  

 

Chciałbym pokazać odrębnie inwestycje wodociągowe w latach, inwestycje kanalizacyjne w 

latach i ile przedsiębiorstwo średnio wydaje i tu mamy w latach 2000, ostatnie 5 lat sobie 

wziąłem, już nie chciałem tych 16 lat. Tu jest 5 ostatnich lat, oczywiście zawyża tu bardzo 

mocno średnią stację uzdatniania wody, ale i średnia roczna w skali jednego roku, średnio z 

ostatnich 5 lat to wydajemy milion złotych na same wodociągi, tak? Jeżeli chodzi o 

przedsiębiorstwo. Jeżeli chodzi o budowę nowych przyłączy, bo był też zarzut, że w ogóle nie 

budujemy nowych przyłączy, no to w 2019 16, 12 w 20., w 21. 30 nowych przyłączy, w 22. 21 

przyłączy, w 23. 15. W tym roku mamy 10 zrobionych i 2 będą jeszcze zrobione. Bardzo proszę 

o następny slajd. 

 

Inwestycje kanalizacyjne tutaj mamy. I mamy, Szanowni Państwo, różnie one wyglądają. 

Średnia roczna kwota to jest około 390 tysięcy złotych na inwestycje kanalizacyjne. 

Poszczególne lata Państwo widzą, 700 tysięcy, 120 i było 68 i w 21., bo to była pandemia. Tam 

nie mogliśmy pewnych materiałów nawet zdobyć. 23. już jest 585, 24. 733 tysiące. Jeżeli chodzi 
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o budowa przyłączy kanalizacyjnych, to mamy 37 w 19., 16 w 20., w 21. 27, w 22. 22, w 23. 

27. W tym roku mamy 22 już zrobione i będą jeszcze 12. No tu mamy, niestety nie widzimy 

nic troszeczkę, to tak już w ostatniej chwili zrobiliśmy, ale ja Państwu udostępnię tą prezentację, 

ale bym poprosił o przesunięcie, żebym wiedział dokładną ilość. Budowa sieci kanalizacyjnych, 

budowa sieci wodociągowych i modernizacja istniejących sieci kanalizacyjnych. I jeżeli tam u 

góry dobrze pamiętam jest 7 kilometrów, tak? 8, przepraszam, 8,3 kilometra to jest w ciągu 

ostatnich tylko 5 lat. Tyle budowaliśmy. To jest taki odnośnie zarzutu, że nie budujemy sieci 

wodociągowych, kanalizacyjnych. Zgadzam się z tym, że budujemy bardzo dużo sieci 

ciepłowniczych, ale kanalizacyjne i wodociągowe też budujemy. 

 

Szanowni Państwo, średniorocznie w tym dziale wydajemy prawie półtorej miliona złotych 

rocznie, co roku średnio, gdzie Szanowni Państwo amortyzacja, czyli Fundusz Odtworzeniowy 

w przedsiębiorstwie nie jest na taką kwotę. Czyli z tych zysków, które przedsiębiorstwo ma, tu 

jest kwestia właśnie czy brać dywidendę, czy nie brać, no to Państwo widzą jak to jest 

wykonane. Jak spojrzymy sobie w internet i na przykład miasto Rypin, też to można znaleźć w 

internecie, że w pewnych latach było zbudowane z dotacji i to miasto wyłożyło pieniądze na 

wkład własny i na dotację i przekazało aportem instalacje kanalizacyjne, wodociągowe do 

spółki. Od 16 lat miasto nie dołożyło do sieci kanalizacyjnych, sanitarnych ani wodociągowych 

nawet złotówki i to jest właśnie z tych pieniędzy, które wypracowujemy, czyli te określone 

zyski, które też, bo niektóre osoby tutaj mają zarzut do nas za to, że za duże mamy zyski, czy 

za dużo wypracowujemy. Ja za chwilę się odniosę do tego, jak to jest w mieście Lipnie, a jak 

to jest na zewnątrz. 

 

Tu mamy taką inwestycję, którą najbardziej się szczycimy, dlatego że to są inwestycje 

pokoleniowe Szanowni Państwo. Jedno podstawowe ujęcie wody, stacja uzdatniania było w 

mieście przez 50 prawie lat, bo ono było z 72. roku na ulicy Kolejowej, które w 2023 roku 

zmodernizowaliśmy. Praktycznie wybudowaliśmy nowe, bo no tam zostały gołe mury, które 

też oczywiście wyglądają, jak Państwo widzą dość ładnie. A w międzyczasie zrobiliśmy drugi 

stopień, czyli kupiliśmy od Starostwa Powiatowego po byłym szpitalu, w starym szpitalu w 

mieście kupiliśmy studnię i na bazie tej studni wybudowaliśmy nową stację uzdatniania wody. 

I te inwestycje, jak Państwo widzą, one są w ciągu pięciu lat wykonane. Czyli to jest naprawdę 

epokowe wydarzenie. Przez ostatnich 50 lat żadna woda, nikt się nie pokusił o to, aby takie 

inwestycje dokonać. W związku z tym, no i jeżeli chodzi o innowacyjność Szanowni Państwo, 

to są najlepszej jakości stacje, gdzie tam są dodatkowo lampy, które w dziewięćdziesięciu kilku 

procentach, w razie nawet jeżeli w studni by znalazła się jakaś bakteria, to one ją po prostu 

zlikwidują. Dlatego te kroki zostały poczynione. Te kroki na pewno przyspieszyliśmy po tych 

sytuacjach, których mieliśmy kilka lat temu sytuację z wodą, z bakterią w wodzie. Oczywiście 

zostały uczynione, ale one zostały zrobione. I tu miasto nie dołożyło złotówki Szanowni 

Państwo do tego. Tutaj były pożyczki, które są umarzane już w tej chwili, to one są, za ten 

pierwszy jest spłacona i została w tym roku umarzona pożyczka z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska w Toruniu. 

 

Stawki za wodę i ścieki. I ja tutaj pokusiłem się wszystkie powiatowe miasta, czyli stolice 

powiatów. Stolice powiatów. Aha, bo Pan chce powiększyć. I tu mamy stawki po kolei i na 
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dole mamy średnią stawkę. Nasza jest 4,59 za wodę, a tu jest 4,34 średnia, czyli jesteśmy dość 

blisko, nieco powyżej średniej. Ale jeżeli chodzi o średnią cenę za ścieki 7,35, a my mamy 5,49, 

to jesteśmy znacząco niżej niż średnia za ścieki. Jeżeli zsumujemy sobie te dwie liczby, to 

jesteśmy w całości znacząco poniżej średniej dla wszystkich miejscowości w województwie. 

Oczywiście część miejscowości aglomeracyjnych, szczególnie w odpadach to będzie widać. 

One trochę zaniżają te statystyki, ale te miasteczka powiatowe, powiaty ziemskie, no to widać 

jakie są stawki. I tutaj przechodzimy płynnie do tej naszej beczki, bardzo proszę. Tu wywóz 

nieczystości płynnych. Szanowni Państwo, jak ja bym mógł, to bym zakazał całkowicie beczek. 

Dlaczego? Bo one są takim utrapieniem dla naszej oczyszczalni, że my na przykład, jeżeli 

możemy zagospodarować jedną, maksymalnie dwie w odstępach beczki, jeżeli przywożone one 

są z przydomowych oczyszczalni ścieków. Dlatego, że one mają takie ładunki, które zakłócają 

tak bardzo pracę oczyszczalni, to jest oczyszczalnia mechaniczno-biologiczna, czyli zakłócają 

tą biologię na tyle, bo te bakterie, które tam są, one nam się duszą. Dlatego, że chemiczne 

zapotrzebowanie na tlen w tych ściekach,  gdzie norma w naszej oczyszczalni jest 1500, a tu 

sięga 50 tysięcy. To są koszty, jeżeli pomnożymy sobie, ja bym sobie pomnożył, skąd ta cena. 

Jeżeli ja bym sobie pomnożył to, ile muszę energii elektrycznej, ile te pompy muszą chodzić, 

żeby natlenić tą oczyszczalnię, to powiem szczerze, to nam się to po prostu nie opłaca. Ja bym 

z chęcią zakazał. Mieliśmy spotkanie, gdzie włodarze okolicznych gmin mają do nas zarzut, 

zresztą firmy mają do nas zarzut, bo my zmieniliśmy całkowicie podejście. Tu lokalna firma 

też ma do nas duże pretensje i bardzo mocno nas hejtuje nawet powiedziałbym, dlatego, że my 

chronimy swoją oczyszczalnię, bo oni nie mogą przywieźć więcej, bo stawki są wysokie. No 

przepraszam bardzo, będziemy chronili miasto Lipno. I jeżeli dalej tak będzie, wyłączę 

całkowicie przyjmowanie ścieków z miejscowości dookoła, tylko zostawię w mieście Lipnie. 

Ale to nie znaczy, że ja je chcę. Wolałbym, żeby one były z kanalizacji, dlatego że z kanalizacji 

te ścieki są świeże i codziennie one płyną do nas. A tu oczyszczalnia przydomowa, była 

dyskusja z Panem inżynierem, czy my nie za często robimy, że raz chyba mamy na dwa lata, a 

ja nie. Ja powiedziałem, że nie. Ja raz na dwa lata nie przyjmę tych ścieków, raz na rok. Raz na 

rok i tak to jest bomba. I tak to jest bomba Szanowni Państwo, dlatego my mamy z tym 

problemy. Wszędzie w Polsce mają problemy i w okolicznych gminach też mają te problemy. 

W związku z tym, ale Państwo i mieszkańcy są bezpieczni, bo najwyżej odetnę gminę, a miasto 

będzie bezpieczne. 

 

No i tu przechodzimy płynnie teraz do stawek. Ja mam jeszcze tu Włocławek, mam 25, 

myślałem, że mam 20 Toruń. Czyli te miasta, to tak jak mówię, powtarzam, że to są miasta 

powiatowe, tylko, że miasta, te powiaty ziemskie. No ale tu Państwo mają Tuchole 29, Świecie 

21, 30 Brodnice, Grudziądz 39, Chełmno 31, [niezrozumiałe] 33, 26 Wąbrzeźno, Rypin 23, 

Golub-Dobrzyń 23, Nakło nad Notecią 31, Żnin 25, Inowrocław 32, Mogilno 29, 25 Radziejów, 

Aleksandrów Kujawski 30. No i ten Włocławek, Bydgoszcz i Toruń, które bardzo mocno 

zaniżają, to są instalacje, ja nie wiem czy to im się zamyka, czy miasta z budżetów dokładają, 

nie mam takich informacji, nie mam takiej danej, nie doszedłem do tego, ale średnia 

wojewódzka jest 27,37 uwzględniając te aglomeracje. Jakbyśmy ich nie uwzględnili, to ta 

średnia jest dużo wyższa, tak? Już blisko 30 złotych. Także patrząc na naszą stawkę, gdzie 

nasza stawka jest nową stawką, a tu w części tych bliżej 20 zł, to ta stawka jest stara, to 



24 

 

naprawdę nie wypadamy źle i potwierdza się to, co Pan Burmistrz odrębnie, że tak powiem 

sprawdził i Państwu wcześniej zaprezentował. 

 

Oto cofamy się do punktu selektywnej zbiórki. I też na przykład większość gmin naszego 

powiatu, ale też w ogóle naszego województwa mają własne PSZOK-i. Czyli musiały 

zbudować ten PSZOK, na ten PSZOK, że tak powiem te nakłady. I podobnie jest na przykład 

w gminie Lipno, w której Pan radny pracuje, to wie doskonale, że tam są te koszty, spoczywają 

na gminie. Tu spoczywają na nas, czyli miasto i ta obsługa tego PSZOK-u też znajduje się w 

tej cenie za gospodarowanie za te odpady. Czy to może jest do 23, nie wiem. Nie wiem, czy 

może do 23 złotych dojść. Ja tylko Państwu powiem, bo tu jest kwestia nadzoru. Pan Burmistrz 

jest tutaj zarzut, że nie ma nadzoru. Ja wiem jedno. Pan Burmistrz, to jest na zasadzie takiej, że 

ja już wielokrotnie miałem powiedziane, że dla usług, które wykonujemy, podstawowych usług, 

które wykonujemy dla miasta Lipna, czyli dla odpadów, dla zieleni miejskiej nie mogę naliczyć 

marży. Nie mogę dokładać, ale nie mogę naliczyć marży. Inaczej jest z innymi gminami, tak? 

Mamy marże. I Szanowni Państwo, i taki jest nadzór, i Pan Burmistrz to sprawdza i poprzez 

Radę Nadzorczą. I tu mamy wiele spotkań tutaj i negocjacji, bo często właśnie są negocjacje 

takie, że ja przychodzę i pokazuję, że te koszty są wysokie, że nie możemy inaczej. No i no 

tutaj byśmy złamali prawo, bo subsydiowanie jest skrośne, Panie radny, jest niedozwolone. 

Czyli nie można dokładać z innych dziedzin, czyli nie można, nie mogę dokładać z gminy Lipna 

do miasta Lipna, tak? Do tych odpadów, bo tam zarobię, to tu dołożę. Nie. To jest nielegalne. 

Jeżeli będziemy mieli zysk jako firma, mogę wykonać inwestycje, ale dołożyć bezpośrednio do 

kosztów bieżących nie. Dlatego tak wygląda nadzór właścicielski wykonywany poprzez Radę 

Nadzorczą i Pana Burmistrza jako właściciela. 

 

Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o tutaj innowacyjność i kwestia nowych inwestycji, no to tylko 

w ostatnich dwóch latach mamy instalację, to co wykonaliśmy na instalacji komunalnej, blisko 

4 miliony złotych inwestycji. To jest linia sortownicza i elementy służące do linii sortowniczej, 

rozrywarka, rozdrabniacz. To są już elementy, które też posłużą nam do tego, żeby przygotować 

paliwo z odpadów do instalacji, która będzie to paliwo przerabiała na energię ciepłą i energię 

elektryczną. I jak Państwo widzą sięgamy, tu jest program RPO, 2 miliony 430 tysięcy złotych 

dofinansowania bezzwrotnego na tą gospodarkę. 

 

Aktualnie Szanowni Państwo leży decyzja, bo miałem nadzieję, że się pochwalę tą decyzją i 

dostaniemy ją dzisiaj, ale i leży na biurku u Pana Ministra decyzja, bo Pani urzędnik 

powiedziała, że ona jest tylko do podpisania przez Pana Ministra na to, żebyśmy mogli, bo 5 

lat, niestety 5 lat, dlatego że nam zaskarżono decyzję środowiskową i 3 lata decyzja 

środowiskowa trwała. 5 lat załatwiamy dokumentację po to, żeby produkować kompost i ten 

kompost będziemy Szanowni Państwo sprzedawali i w innych instalacjach takich, gdzie już są, 

produkowany jest ten kompost i to kwestia tej innowacyjności. On jest rozchwytywany przez 

mieszkańców, bo on jest tak dobry, bo to jest ta nasza biologia, to jest przerobione, to co 

Państwo wyrzucają z ogródków przydomowych i tak dalej, to jest sama biologia. To w tych 

workach tam nie znajdują się jakieś zanieczyszczenia, a oczywiście jest specjalna procedura. I 

my w tej chwili budujemy całą linię do tego kompostu i budujemy halę do tego i już 

rozpoczęliśmy, nawet mieliśmy przetarg jeden,  ale go musieliśmy nie rozstrzygnąć, ponieważ 



25 

 

tam błędy były, znaczy były zbyt wysokie i zmieniliśmy troszeczkę projekt, aby było taniej. No 

będzie myślę, no zobaczymy jak przetarg wyjdzie, ale około 7 milionów inwestycja, którą 

realizujemy. Dlaczego to jest dla nas tak bardzo istotne? Kompostownia. Dlatego, że 

kompostownia, każdy ten, ta tona, którą wyciągniemy i sprzedamy jest doliczana do odzysku 

materiałowego, czyli powiększa nam poziomy recyklingu. I jako przedsiębiorstwo musimy się 

pochwalić, że dotychczas żadna nasza gmina z dziesięciu, które obsługujemy, tym bardziej 

miasto Lipno nie płaci kar za osiągnięcie zwiększonego poziomu recyklingu, o którym szerzej 

mówiłem, bo Pani radna wspominała, że wyjaśniałem to przy cenach. W związku z tym robimy 

działania i robimy wszystko i to są działania Szanowni Państwo moim zdaniem innowacyjne. 

Nie wiem jak Pana radnego czy Państwa, ale uważam, że to są działania innowacyjne, a jeszcze 

większą innowacyjność za chwilę pokażę. 

 

Instalacja termicznego przekształcenia odpadów jest to instalacja, która w tej chwili mamy już 

od kilku lat pozwolenie na budowę, formalnie rozpoczęliśmy budowę, nawet mieliśmy 

przetarg. Tylko niestety te kwoty w przetargu były zbyt wysokie. W tej chwili już jesteśmy na 

etapie domknięcia finansowania i zaraz po nowym roku będzie rozstrzygnięty nowy, ogłoszony, 

zobaczymy jak rozstrzygnięty nowy przetarg, ale Szanowni Państwo to jest inwestycja za ponad 

100 milionów złotych. Niech ktoś mi powie w takim powiatowym mieście, jaka spółka 

komunalna robi inwestycje za 100 milionów. I to robi spółka komunalna, bez złotówki wkładu. 

Szanowni Państwo podejmowali w poprzednim, przed poprzednim przetargiem, bo właśnie 

podejmowali Państwo uchwałę o poręczeniu, ale tam na okres kilku lat, tak? Dwóch lat. Ale to 

jest poręczenie. Wkładu nie ma żadna spółka. Państwo mi pokażą spółkę, która w mieście 

powiatowym buduje taką instalację. No chyba, że Panie radny faktycznie znajduje się inwestor, 

przychodzi, buduje. Ale my nie chcemy oddać inwestorowi w ręce,  dlatego że korzyści w 

postaci właśnie taniej energii cieplnej i korzyści w postaci tanich odpadów, zagospodarowania 

tanie odpadów, one mają zostać w mieście Lipnie, mają finansować nasze inwestycje i 

ewentualnie jak będzie faktycznie możliwość, to można wypłacać dywidendę. Na tą chwilę, ja 

zaraz pokażę i uzasadnię, dlaczego nie warto tego robić. 

 

Szanowni Państwo, jeżeli chodzi, bo to tak sieć ciepłownicza, ja mówiłem to na innym 

spotkaniu, nawet mam niezaktualizowaną mapę, za którą przepraszam, bo ona jest chyba z 19. 

roku, ale na dzień dzisiejszy mamy grubo ponad 23 kilometry sieci ciepłowniczych. Mamy, 

Szanowni Państwo, w 2010 roku, jak przedsiębiorstwo przejęło ciepło i to są jedyne pieniądze, 

które miasto Lipno dołożyło do spółki, a to było sfinansowanie pierwszego odcinka budowy 

sieci ciepłowniczej. Ten pierwszy odcinek był od ulicy Polnej do osiedla Reymonta i to miasto 

wyłożyło wtedy 3 miliony złotych. Tak, aportem. I to były jedyne pieniądze, które spółka 

otrzymała od miasta na inwestycje. Żadnych innych środków nie. Wszystkie wypracowujemy, 

bierzemy kredyty, zdobywamy dotacje, nie ma żadnych innych środków. Tylko, no ja nie 

jestem w stanie, bo nie sprawdziłem tego dokładnie, ale jeżeli 2,33 kilometra sieci, w tej chwili 

budowa kilometra sieci to pewnie blisko 2 miliony złotych, może półtorej miliona złotych. 

Zależy w jakim terenie, to Państwo sobie przeliczą jaki to jest koszt. To jest koszt rzędu 30 

milionów złotych, inwestycja taka, jeżeli chodzi o właśnie te sieci ciepłownicze. I tu mieliśmy 

podłączonych nieruchomości 96. Łącznie z tym rokiem mamy wybudowane i aktualnie 

przyłączamy 332 nieruchomości. Szanowni Państwo, potroiliśmy, potroiliśmy ilość przyłączeń 
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ciepłowniczych. Przez wiele lat, całe lata dziewięćdziesiąte, całe lata dwutysięczne, czyli przez 

dwadzieścia lat nie podłączono nowych, no przepraszam, może Ciasną, chyba był taki, że 

Ciasną tylko zostało podłączono przez te dwadzieścia lat wcześniejsze, zanim spółka przejęła 

te obowiązki od Zakładu Komunalnego. To jest skala i podłączamy, i tak jak mówię, mamy 

tutaj dużo zgłoszeń, bo mamy około 100 zgłoszeń. Dobrą informacją jest to, że jest złożona 

taryfa na ciepło i tam około 7% będzie taniej, jeżeli chodzi o ciepło. Teraz właśnie jak taryfa 

zostanie uchwalona, czyli myślę kwestia to jest dwóch, trzech tygodni, czyli przed sezonem 

grzewczym. Także Szanowni Państwo, no tutaj, no widać, widać jak, jak to rozbudowujemy. I 

też prosiłbym o wskazanie, jeżeli tak jest, która firma w takim mieście powiatowym ma własną 

brygadę, która buduje i podłącza, co roku 30-40 nieruchomości. Proszę pokazać, to ja bardzo 

chętnie pojadę i będę się od nich uczył. 

 

Szanowni Państwo, od dwóch lat robimy, to jest taki proces, ja też się złościłem na to, że to jest 

proces, ale od dwóch lat powołaliśmy laboratorium, uzyskaliśmy akredytację i ta akredytacja 

to jest bardzo żmudny proces. To nie są proste w tej chwili sprawy. Ta akredytacja dotyczy i 

mamy decyzję jeszcze sanepidu odnośnie badania wody, czyli jesteśmy akredytowanym 

laboratorium, że możemy badać wodę w naszych sieciach, możemy badać wodę w sieciach czy 

innych gmin, czy firm, czy dlatego zachęcam do tego. Przy okazji zareklamujemy się, że 

wykonujemy takie usługi komercyjnie na zewnątrz, ale też w tej chwili mamy certyfikat 

Laboratorium Badawczego dotyczącego badań środowiskowych i w mieście Lipnie, no nie ma 

takiego laboratorium. Czyli jeżeli będziemy chcieli w jakiejś instytucji, szkole, firmie zbadać 

natężenie hałasu, oświetlenia, zapylenia, my robimy takie badania. Mamy sprzęt i uzyskaliśmy 

4 września, dobrze widzę, 4 września ten certyfikat. Czy to jest innowacyjne? Nie wiem. 

 

Nowe Centrum Lipna, Szanowni Państwo, mamy wynajęte 5107 metrów kwadratowych 

powierzchni, 90 kilka procent jest wynajęcia, jest bardzo mała rotacja i naprawdę Szanowni 

Państwo utrzymać firmy, żeby one chciały i żeby one nam zaufały, jak były lata pandemii, gdzie 

lawinowo chciały rozwiązywać umowę i byśmy stali puści. Utrzymujemy cały czas ten sam, 

uważam duży, bo to jest dziewięćdziesiąt kilka procent cały czas wynajętych powierzchni. 

Część jest dużych, ale mamy część małych, lokalnych firm, które przeszły do nas z targowiska. 

Już nie będę pokazywał, bo to wielokrotnie się działo na NCL-u. Nawet są zdjęcia, jak 

wyglądało targowisko wcześniej. Nawet niektórzy kandydaci na burmistrza chcieli wrócić do 

tych czasów, że tam było lepiej wtedy. No ale to już nie moja ocena. My staramy się, aby tak 

było. Państwo zwrócą uwagę na zieleń, na czystość, na porządek, na zasady, które tam 

obowiązują i to, że cały czas są chętni do tego, żeby od nas wynajmować lokale. Co za tym 

idzie, muszą być chętni do tego, aby tam kupować, realizować swoje zakupy, no bo inaczej 

pewnie by wynajmujący od nas tych lokali nie wynajmowali. My nie prowadzimy żadnej 

działalności. Oprócz laboratorium, bo tam też się mieści, ale żadnej działalności oprócz 

laboratorium nie prowadzimy handlowej, usługowej. To są wszystko firmy zewnętrzne, które 

płacą czynsz. Przy okazji wybudowaliśmy kilometr drogi, bo ona prowadzi do NCL-u i to jest 

ta droga, o której Pan radny wspominał i to jest inwestycja przedsiębiorstwa. Zbudowaliśmy 

most, zbudowaliśmy drogę, że tak powiem na bagnach, która ma swoje wady, ale jednak już 

wiele lat funkcjonuje i to jest, chyba już 7 lat świętowaliśmy w tym roku, czy będziemy 

świętowali, bo to będzie w październiku. Także uważam, że to funkcjonuje. 
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Mamy własną myjnię, która jest wiele lat bardzo dochodowa. Ona jest na, uważam na bardzo 

dobrym poziomie. W tej chwili ją zautomatyzowaliśmy, jeszcze dodatkowo nowe pompy, są 

nowe punkty opłat. Także, także no ona tutaj funkcjonuje. 

 

Mamy w naszych zasobach PUK Arenę, na której się odbywa wiele imprez. I w większości te 

imprezy są, albo symboliczna opłata jest, albo w ogóle nie ma opłaty, bo my jesteśmy 

współwłaścicielem. Ale chciałem Państwu też pokazać, że jakie przychody, blisko 200 tysięcy 

złotych PUK Arena ma przychody. I to są przychody od motocyklistów, którzy przyjeżdżają. 

Mamy tam też jeszcze siłownię, wynajmujemy siłownię. Czyli mamy 200 tysięcy złotych 

przychodu. I ja zawsze się śmieję i do Pana Burmistrza, czy do Pana Starosty mówię, że to jest 

jedyny obiekt sportowy w powiecie, który zarabia na siebie, który się utrzymuje. Ja nie mówię 

o kosztach inwestycyjnych, mówię o kosztach bieżących. Bo Państwo sobie sprawdzą, ile 

dokładają do stadionu, ile Państwo dokładają do basenu, przepraszam, może jeszcze strzelnica, 

bo Pan radny tutaj, tak nie, się utrzymuje sama, tak. Ale to jest obiekt sportowy, na którym 

wiele osób. Czy to jest wyjście poza nasze statutowe działania? Nie wiem. 

 

Robimy akcje edukacyjne, które tu ostatnio z Panią radną, ja powiem szczerze, ciężko mi 

zapamiętać, na pewno pamiętamy o corocznej akcji sprzątania świata, która już po raz 

szesnasty, bo 16 lat spółka ma i po raz szesnasty się odbywała. Mieliśmy podsumowanie ilości 

ton zebranych i tak dalej, to jest nasze takie święto co roku. 

 

Złożyliśmy w 2018 roku i 2019 roku, bo były takie programy i ubolewaliśmy nad tym, że tych 

programów później nie było i teraz nie ma. Mam nadzieję, że jeśli się pojawią, to będziemy to 

monitorowali, ale w 2018 roku pozyskaliśmy 200 tysięcy złotych na edukację ekologiczną. 

Przeszkoliliśmy, wyedukowaliśmy ponad 8300 dzieciaków w szkołach na terenie całego 

powiatu. Następnie rok później sięgnęliśmy po następne dofinansowanie 65 tysięcy złotych i 

wyedukowaliśmy 2500, ponad 2500 dzieciaków i młodzieży, bo uważamy, że inwestycja w 

dzieci i młodzież jest najlepszą inwestycją, jeżeli chodzi o edukację.  

 

Wspieramy lokalne działania. W tej chwili tutaj Pan radny zdaje się był inicjatorem. Tutaj 

odnośnie na NCL-u powstał Kącik Wymiany Książek. Zachęcamy do tego, żeby ten kącik 

wymiany, to jest świeża sprawa. Ale oczywiście wspieramy w sport, angażujemy się w akcje 

edukacyjne. Tu na przykład jesteśmy na dożynkach powiatowych, gdzie za edukację 

ekologiczną rozdawaliśmy drzewka. W innych też jeszcze oczywiście imprezach tego typu 

bierzemy udział. Jesteśmy współorganizatorem wielu imprez sportowych, począwszy od tych 

moich ulubionych, czyli motocrossu. No a propos tej PUK Areny, to właśnie pokazałem te 

przychody, żeby jasno pokazać, że to nie jest fanaberia prezesa i prezes dla siebie wybudował 

PUK Arenę po to, żeby jeździć. Ona jakoś tam funkcjonuje. Mieliśmy zdaje się ponad 1200 

motocyklistów z całej Polski i nie tylko, jeżeli chodzi o PUK Arenę, także też rozsławiamy 

nasze miasto. Ale to są imprezy rangi Mistrzostw Polski, były imprezy maratonu, były imprezy, 

mamy w tej chwili też w listopadzie, koniec października wystawę ptactwa ozdobnego, która 

jest co roku i ona też będzie teraz. Są różne imprezy zimą, też były zimą wyścigi rowerowe na 

PUK Arenie. Mam nadzieję, bo też odzywał się do mnie organizator i mam nadzieję, że tutaj z 

Panem radnym i z Klubem Strzeleckim WIS wrócimy do pomysłu turnieju klas mundurowych, 
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który był na skalę województwa. Nawet chyba więcej, na skalę ogólnopolski, tak, tak, bo były, 

były, po kilkaset kilometrów dzieciaki przyjeżdżały do nas na właśnie ten turniej. Także to były 

bardzo świetne wydarzenia. Część z tych wydarzeń troszeczkę powstrzymana została w 

pandemii, ale mam nadzieję, że do tego wrócimy i będziemy wracać. I to jest takie też 

troszeczkę wyjście poza tą sferę, sferę właśnie działań statutowych. 

 

Tu mamy Summer Fest, który też była informacja ile miasto wydało. Ja powiem tyle, że miasto 

wydało mało. Spółka wydała więcej, ale to a propos dywidendy. Szanowni Państwo, jeżeli 

miasto, no przykładowe 100 tysięcy, tak? Jeżeli miasto by miało wydać 100 tysięcy, to po 

pierwsze będzie to 100 tysięcy brutto, a spółka 100 tysięcy netto, czyli 123 tysiące. Ale 

jeżelibyśmy mieli dać te 123 tysiące miastu w postaci dywidendy, to spółka zapłaci podatek 

CIT 19% i jeszcze jak będzie ta dywidenda, a Pan Burmistrz, bo ten CIT płacimy oczywiście i 

ona jest zapłacona od zysku, ale jeżeli Pan Burmistrz stwierdzi, dobrze. Mi potrzebny jest na 

Summer Fest albo na sfinansowanie czegoś innego, no to wyciągnę następne pieniążki, o 

jeszcze od zysków kapitałowych jest 19% następne. Czyli ja sobie policzyłem, że nieco ponad 

50% może zrobić miasto za te pieniądze, same pieniądze co może zrobić spółka. Czy warto 

wypłacać dywidendę? To Państwa ocena, bo pewnie znajdą się tacy, którzy powiedzą, że warto, 

bo to wydam ja, a nie prezes. Ale Szanowni Państwo, też są zarzuty, że za dobrze 

współpracujemy z burmistrzem. No co, mamy źle współpracować? Nie wiem, to taki zarzut. 

Tutaj jest taki zarzut, że tak samo jak spółka się za dobrze ma, spółka za dużo zarabia, albo 

prezes się za dobrze ma, to wszystko jest niedobrze. No trudno mi to oceniać, ale Państwo mogą 

sami docenić, jakie emocje kierują ludźmi, żeby takie rzeczy mówić. No ale to już pozostawiam 

Państwu do oceny. Dziękuję. Bardzo proszę, jestem, mogę odpowiedzieć na pytania. [oklaski] 

(prezentacja stanowi załącznik nr 9).  

 

(przerwa – radni zmieniają miejsca) 

(wznowienie obrad) 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - Bardzo dziękujemy Panie Prezesie. Czy 

ktoś ma z Państwa pytania? Bardzo proszę. 

 

Radny Grzegorz Koszczka - Myślę, że Panie Prezesie te ostatnie uwagi nie odnosiły się do 

mnie, bo ja nic takiego nie powiedziałem. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Lipnie - Marcin Kawczyński - Szanowny Panie 

Przewodniczący, odnoszą się do wszystkich osób, które tak myślą. Jeżeli Pan tak myśli, no to 

pewnie się odnosiły. 

 

Radny Grzegorz Koszczka - No ja nie wiem, co, czy ma Pan w głowie, przewidywania w 

głowie, co ja mam w tej chwili, ale ja nie powiedziałem tego, o czym Pan tam mówił, więc to 

proszę nie adresować pod moim kierunkiem. I zaś... [niesłyszalne]. No to dziękuję. Więc jeśli 

chodzi o ten slajd, oczywiście bardzo mi się podobał i ja rozróżniam pewne rzeczy. Na pewno 

będziemy się spierali, ale tyle ile jest ludzi, będzie tyle poglądów i jest to normalne.  
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Innowacyjność, oczywiście dostrzegłem innowacyjności i życzę tego, żeby temat z instalacji 

tej spalarni się zmaterializował, bo to naprawdę jest innowacyjne, bo i temat śmieci się 

rozwiąże, a rozwiąże się temat również ciepła, czyli osiedla zyskają tańsze, prawdopodobnie, a 

ewentualnie utrzyma się cena, bo już niekoniecznie musi być tańsza, ale utrzyma się cena. Nie 

będzie np. wzrostu ceny. Oczywiście dostrzegam innowacyjność w tych lampach UV. Resztę 

rzeczy uważam, że oczywiście to są rzeczy postępowe, nowoczesne, ale, o jeszcze przepraszam, 

jeszcze jedna rzecz, która... Wie Pan co, to jest bardziej komercyjna rzecz. I na pewno jedną 

rzecz, bo pominąłem, przepraszam od razu, ten temat kompostowni. To bardzo mi się podoba, 

bardzo fajna rzecz. Po prostu ponieważ, no ten temat jest w wielu miejscach bardzo ciężki do 

ogarnięcia, także tutaj chapeau bas, jeśli chodzi o to, że Panu to się udało i będzie to 

realizowane, czyli po prostu zagospodarowane te osady z, no w oczyszczalni ścieków, kapitalna 

sprawa.  

 

No mam niedosyt. Niedosyt w kwestii jednej. Mianowicie jeśli chodzi o wodę, to ja nie 

kwestionowałem ceny wody, bo wiem ile starań robiliście i wiem jakie są ceny wody w okolicy, 

jakie są w Lipnie. Trzy, dwie duże inwestycje, amortyzacje od nich powodują, że te ceny muszą 

być takie i one nie są wysokie. To jeśli chodzi o wodę. Jeśli chodzi o kanalizację, cena też nie 

jest wysoka, ale mam tu uwagę do ilości. I to może jest uwaga i do Pana Prezesa, i do Pana 

Burmistrza. 30 procent pozostaje nieskanalizowanych. Sam Pan powiedział, że Pan jest 

przeciwnikiem beczek, więc ja jestem też przeciwnikiem beczek i chciałbym, żeby te 30 procent 

w mieście Lipnie również zostało skanalizowane. To tylko w tej chwili w kwestii. Dziękuję 

bardzo. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Lipnie - Marcin Kawczyński - Szanowni 

Państwo, oczywiście to są twarde liczby, trudno polemizować. Blisko 30%, faktycznie tak to 

wygląda. Jeżeli chodzi o tą kanalizację, my robimy, trudno nam na przykład rozkopać drogę 

krajową i rozdzielić sieć kanalizacyjną sanitarną od deszczowej. Czy pewne drogi, które nie są 

pod zarządem miasta Lipna, dlatego, że bardzo często mamy problemy z tym, żeby tutaj na 

przykład drogi krajowe, bo one nam powiedziały wyraźnie, nie pozwolimy wam rozkopać i na 

pół roku wyłączyć z ruchu pewnej części tych ulic, dlatego, że to by zbyt mocno utrudniało 

ruch. I my staramy się, na ile to jest możliwe robić te inwestycje. Najłatwiej nam jest z miastem, 

gdzie w tej chwili jak planujemy budowę drogi, to planujemy tak, aby od razu Pan inżynier 

planuje, żeby zbudować kanalizację deszczową, a my planujemy, żeby zbudować lub 

zmodernizować kanalizację sanitarną i zbudować nowy lub wymienić wodociąg. Tak, tak było 

na osiedlu Kwiatów, na wielu ulicach. A w tej chwili mieliśmy bardzo duży problem, dlatego 

że te inwestycje Państwa z Polskiego Ładu były bardzo, bardzo lawinowo się potoczyły i 

naprawdę bardzo dużo pracy mieliśmy i chcę bardzo serdecznie podziękować pracownikom 

naszego przedsiębiorstwa, bo naprawdę tutaj wiele starań było i dosłownie przed zalewaniem 

asfaltu bardzo często godziny nas dzieliły, jak kończyliśmy jakieś przyłącza podciągowe, 

kanalizacyjne, aby po to, żeby nie psuć tej ulicy. Mamy bardzo trudne odcinki, na przykład na 

ulicy właśnie 3 Maja, gdzie to jest okolice, tu apteki Nowa na przykład, czy... Tak, tu przy 

Ciasnej. To są stare, 60-letnie instalacje. Czekamy, aby te odcinki można było zrobić. 

Apelujemy i prosimy właśnie wykonawców i tutaj kierownika z Generalnej Dyrekcji Dróg 

Krajowych i Autostrad, gdzie tutaj Pan Burmistrz zabiegał. Nawet był mały spór, bo ja w 
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pewnym momencie się zdenerwowałem, że tego czasu nam nie dano, to zainterweniowałem, 

gdzie ten Pan Kierownik się pojawił i tutaj, że tak powiem, tu u Pana Burmistrza, że tak 

powiem, tak. No troszeczkę się pokłóciliśmy, ale później doszliśmy do konsensusu i obiecano 

nam, że w przyszłości będziemy mieli taką możliwość, aby naprawiać te sieci. Dlatego, że jeżeli 

oni położą nowy asfalt, a my za pół roku będziemy kopać, bo będzie awaria, no to jaki to jest 

sens, tak? Dlatego Szanowni Państwo oczywiście mamy świadomość tych wszystkich 

niedociągnięć. Część rzeczy jest do zrobienia od razu, część pewnie będzie potrzeba na to czasu, 

ale bardzo dobrze Panie radny, że Pan zwraca uwagę na to, że tak jest i uważam, że my i Pan 

Burmistrz pewnie akceptując nasze plany, bo zarząd, taka jest procedura, zarząd proponuje 

określone plany inwestycyjne, Rada Nadzorcza je opiniuje, a Pan Burmistrz akceptuje. Jeżeli 

Pan Burmistrz powie, że trzeba więcej, no to my będziemy planować, żeby było trzeba więcej. 

Także będziemy się starać, aby tak było.  

 

Jak Państwo widzą, dwie kluczowe dla nas takie duże inwestycje, które chcemy zrobić, czyli tą 

instalację termiczną. Chcemy zrobić kompostownię i zadaszenie linii sortowniczej i tam pewne 

inwestycje na instalacji komunalnej, które też wymuszają przepisy, bo te przepisy obligują nas 

do pewnych zadań. No i w następnej kolejności to jest taka perspektywa uważam 5-6 lat 

budowanie, zmodernizowanie oczyszczalni ścieków,  która no też to pochłonie około 340 

milionów złotych, bo to są niestety takie duże koszty. Ale chcemy zrobić to po kolei, aby móc 

to w ogóle wykonać, bo jak zaczniemy wszystko, to nam nie starczy środków finansowych. 

Spółka średniorocznie inwestuje około 4 milionów złotych. Średniorocznie w ciągu ostatnich 

pięciu lat. Także Państwo wiedzą jakie Państwo mają inwestycje w mieście i mogą Państwo 

sobie porównać jak to wygląda, czyli tutaj i czy można brać te, czy warto, czy się opłaca, czy 

można brać, wypłacać dywidendę. Bo jeżeli wypłaci się, no to okej, my wypłacimy, nie ma 

problemu, tylko że nie będziemy mieli na wkład własny do takiej instalacji komunalnej, do tej 

na przykład kompostowni, która jest 7 milionów do tej instalacji, która 100 milionów złotych 

Szanowni Państwo. 100 milionów złotych. To żeby w ogóle mówić o sfinansowaniu, to spółka 

musi być w dobrej kondycji. Żadna instytucja finansowa nie udzieli kredytu, dotacji i tak dalej, 

jeżeli nie będzie wiedziała, że to jest firma, która ma perspektywy do ewentualnie spłacenia 

jakiegoś kredytu, czy wybudowania tego typu instalacji. Dlatego, no bardzo przepraszam, ale 

ja bardzo mocno dbam o to, żeby wynik finansowy był dobry. Bo jeżeli nie będzie dobry, to 

nas to po prostu zablokuje i nie będziemy mogli inwestować w tak duże rzeczy.  

 

Przecież jeżeli chodzi o stację uzdatniania wody, teraz ponad 5 milionów złotych, też to jest 

pożyczka.  Instytucja finansowa, oczywiście Wojewódzki Fundusz, on tak bardzo mocno nie 

sprawdza, ale też trzeba te kredyty spłacać i oni sprawdzą czy nas stać na to, żeby kredyty 

spłacać. A jeżeli my 4 lata nie możemy zmienić taryfy i ten dział jest na minusie, bo on był na 

minusie w tych ostatnich latach, a pomimo minusu my średnio i tak wydawaliśmy 1,5 miliona 

na inwestycje. To znaczy, że łącznie cała spółka funkcjonuje dobrze. Już nie mówię o 

ciepłownictwie, w którym nagle musieliśmy za 10 milionów złotych więcej węgla kupić i sobie 

poradziliśmy z tym. Dlatego, że spółka dobrze funkcjonuje. Jeżelibyśmy nie mieli środków, nie 

mieli potencjału, no to już byśmy prosili Państwa pewnie o jakąś pożyczkę, albo poręczenie, 

albo wkład finansowy od właściciela. Nie było takiej sytuacji. I mogę tylko powiedzieć, że od 

16 lat każdy wynik finansowy jest lepszy od poprzedniego. 
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Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik –  Reasumując to wszystko zapraszam wszystkich 

radnych do współpracy, do tego żebyśmy rzeczywiście siedzieli, konstruktywnie rozmawiali, 

nie kłócili się, nie manipulowali. Tylko żebyśmy rzeczywiście usiedli i rozmawiali. 

[niesłyszalne]. Trzeba zrobić Wapienne Góry, trzeba zrobić park miejski, trzeba zrobić 

oświetlenie na Platanowej i wiele innych rzeczy. Armii Krajowej w tej chwili robimy. Ja myślę, 

że rzeczywiście przy pełnej naszej jakiejś takiej symbiozie myślę, że wszystko, wszystko uda 

nam się fajnie zrobić. Dziękuję bardzo. 

 

Ad. pkt. 4 

 

Zamknięcie obrad 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - stwierdził wyczerpanie porządku i dokonał 

zamknięcia sesji słowami : „Zamykam obrady VI Sesji Rady Miejskiej w Lipnie”. 

 

Protokół sporządził: 


